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Obec Lichkov 
Zastupitelstvo obce Lichkov 

Č.j.:OULi/1253/eč.1482/2024-STAR 
Spisový/skartační znak: 101.2.1/A.10 

Přílohy – počet/listů: 2/2 
Počet listů: 29 

Zápis 
ze zasedání Zastupitelstva obce Lichkov, 

ze dne 9. prosince 2024, od 17:10 hodin v zasedací místnosti OÚ Lichkov. 

Přítomni: Mgr. Roman Richtr (1), Stanislav Moravec (2), Jaroslav Merta (4), Mgr. Marie Foglová (5), 
Mgr. Pavla Jelínková (6), Martin Matoulek (7), Vladimír Bednář (8) – odchod v 19:30 hodin 
a Alexandra Stejskalová (9) 

Omluveni: František Faltus (3) 
Neomluveni: - 
Přizváni: Denisa Sejkorová (účetní obce) 
Hosté: 4x (2x příchod v 17:43, 2x odchod v 19:56 hodin, 2x odchod v 20:27 hodin) 

Zasedání Zastupitelstva obce Lichkov (dále jen „zastupitelstvo“) bylo zahájeno v 17:10 hodin 
starostou obce panem Mgr. Romanem Richtrem („dále jen „předsedající“). 

Předsedající konstatoval, že zasedání bylo svoláno řádně a včas. Informace o konání zasedání, 
podle § 93 odst. 1 zákona o obcích, byla zveřejněna na obou úředních deskách obecního úřadu, a to od 
pondělí dne 2. prosince 2024, kde byla i podobu konání zasedání, tedy v souladu se zákonem, nejméně 7 
dnů před zasedáním. Pozvánka byla rovněž rozeslána informačními kanály obce (aktuality na webu, 
facebook a mobilní rozhlas). 

Předsedající konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno osm zastupitelů, omluvil se pan 
František Faltus z pracovních důvodů, takže zastupitelstvo bylo, v souladu s ustanovením § 92 odst. 3 
zákona o obcích, usnášeníschopné. 

Podklady k jednání zastupitelstva obce byly zastupitelům zaslány prostřednictvím portálu 
uschovna.cz ve večerních hodinách dne 2. prosince 2024, doplněné pak e-mailem ve dnech 5. a 6. 
prosince 2024. Návrh usnesení byl zastupitelům zaslán e-mailem v poledních hodinách dne 3. prosince 
2024, doplněný ve dnech 5. a 6. prosince 2024. 

Ze zasedání, pro účely zápisu, byl pořizován zvukový záznam. 

Určení ověřovatelů zápisu a zapisovatele 

Předsedající navrhl za ověřovatele zápisu paní Mgr. Marii Foglovou a pana Jaroslava Mertu. 
Poznámky k vyhotovení zápisu ze zasedání ZO pořizovala paní Denisa Sejkorová, zapisovatelem byl 
předsedající. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje ověřovatele zápisu, a to paní Mgr. Marii 
Foglovou a pana Jaroslava Mertu a zapisovatele pana Mgr. Romana Richtra, 
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 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 
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Schválení programu: 

Program zasedání byl zastupitelům rozeslán v pozvánce, a to prostřednictvím e-mailu a portálu 
uschovna.cz ve večerních hodinách dne 2. prosince 2024, v souladu s informací zveřejněnou na úřední 
desce, a to: 

1) Zahájení 

2) Organizační a majetkové záležitosti obce 
a) souhlas se zrušením železničních přejezdů P4090 a P4091 
b) záměr obce – bezúplatný převod části ppč. 1270/1 
c) žádost o sjednání služebnosti na ppč. 220/6, 1258 a 219/1 
d) žádosti o dotace za zřízení trvalého pobytu a spol. – 3x 
e) výběr dodavatele kontejnerů na separovaný odpad 
f) nástavba nad MŠ – výběr varianty řešení 
g) plán inventur za rok 2024 
h) odměny neuvolněných členů zastupitelstva obce 
i) kalkulace vodného a stočného na rok 2025 – na vědomí 
j) kontrola čerpání dotace z POV za rok 2024 – na vědomí 
k) rozpočtové opatření č. 12/2024 z 30. listopadu 2024 – na vědomí 
l) návrh rozpočtového opatření č. 13/2024 z 9. prosince 2024 
m) střednědobý výhled rozpočtu Obce Lichkov (2026-2029) 
n) rozpočet Obce Lichkov, IČ: 00279161, na rok 2025 

3) Informace obce 

4) Diskuse 

5) Závěr 
Předsedajícím původně navržené usnesení: „Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje navržený 

program zasedání Zastupitelstva obce Lichkov – dle zveřejněné Pozvánky z 2. prosince 2024“. 
Předsedající dále uvedl, že dne 5. prosince 2024 byl obci doručen e-mail pana Jaroslav Merty 

s návrhem na doplnění programu o bod č. 2o) – Dopravní značení v obci Lichkov na místních a 
účelových komunikacích. V příloze zaslal podklady a návrhy usnesení. K doplnění programu usnesení ve 
znění: „Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje doplnění navrženého programu zasedání Zastupitelstva 
obce Lichkov dle zveřejněné Pozvánky z 2. prosince 2024 o bod – písmeno o) dopravní značení v obci 
Lichkov na místních a účelových komunikacích.“ Podklady byly zastupitelům zaslány prostřednictvím e-
mailu v dopoledních hodinách dne 5. prosince 2024. 

Dne 6. prosince 2024 byl obci doručen e-mail pana Martina Matoulka s návrhem na doplnění 
programu o bod č. 2p) – Podání žádosti o dotaci na dětské hřiště u NADACE ČEZ. V příloze zaslal 
podklady a návrh usnesení. Podklady byly zastupitelům zaslány prostřednictvím e-mailu v ranních 
hodinách dne 6. prosince 2024. 

Další návrhy na změny, doplnění či vypuštění bodů z programu nebyly podány. 

Rozprava: 
Předsedající uvedl, že se nejprve bude hlasovat o protinávrhu pana Jaroslava Merty, v případě jeho 

neschválení, pak o protinávrhu pana Martina Matoulka a v případě i jeho neschválení, pak o původním 
návrhu předsedajícího. V případě podání více protinávrhů se hlasuje o jednotlivých protinávrzích 
v pořadí, jak byly podány. Dále uvedl, že osobně má problém s následným doplňováním programu, 
osobně se setkal s tím, že mu občané vytýkali, že něco nebylo na pozvánce a v tichosti si to zastupitelé 
odhlasovali, bez toho aniž by to lidi věděli. Proto jsou v pozvánce uváděny body a problematiky 
k projednání. Je si vědom toho, že v minulosti postupoval také tak, dodatečně navrhoval doplnění 
programu, ale již tak nečiní od doby, co byl na tuto skutečnost upozorněn právničkou, že je to špatně. 
Lidé nemají možnost se k dodatečně doplněné a projednané problematice, vyjádřit. Z tohoto důvodu bude 
proti doplnění programu. Nemá problém sejít se za týden, na obec došly další dvě věci k projednání 
zastupitelstvem, může se to následně projednat vše najednou. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že svůj návrh na doplnění programu stahuje z jednání. Pokud má 
starosta své tvrzení podložené právním výkladem a dopravní značení, byť se minulém zasedání 
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odhlasovalo usnesení, že se o tomto bude jednat na příštím zasedání, tedy v prosinci, v pozvánce to 
uvedeno nebylo, proto navrhl doplnění programu. Lidi v obci to zajímá, nechce, aby občané přišli o 
možnost se k problematice vyjádřit. Proto stahuje dopravní značení z programu z důvodu, co uváděl 
předsedající. 

Předsedající uvedl, že nemá problém se sejít v mimořádném termínu, třeba za týden, záleží jen na 
domluvě. Dále uvedl, že pan Jaroslav Merta svůj návrh na doplnění vzal zpět, tedy z programu vypadl 
bod č. 2o) – Dopravní značení v obci Lichkov na místních a účelových komunikacích. Protinávrh pana 
Martina Matoulka ve znění: „Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje doplnění navrženého programu 
zasedání Zastupitelstva obce Lichkov dle zveřejněné Pozvánky z 2. prosince 2024 o bod č. 2p) – Podání 
žádosti o dotaci na dětské hřiště u NADACE ČEZ.“ trvá. Dále uvedl, že žádosti o dotace se mohou 
podávat od 4. prosince 2024, mohou se podávat během celého roku 2025, domnívá, se, že není potřeba to 
projednávat v rámci prosincového zasedání. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že až dne 4. prosince 2024 zjistil, že je možné žádat o dotaci na 
dětské hřiště. Domnívá se, že to není až tak důležitá věc pro veřejnost, jako třeba dopravní značení, žádá 
o ponechání návrhu ke schválení projednání. Je na zastupitelích, zda to schválí. 

Žádné další návrhy na změny, doplnění a vypuštění nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před 
hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 

Protinávrh usnesení pana Martina Matoulka: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje doplnění 
navrženého programu zasedání Zastupitelstva obce Lichkov dle zveřejněné Pozvánky z 2. prosince 
2024 o bod č. 2p) – Podání žádosti na dětské hřiště u NADACE ČEZ, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N N - A A A A A Z 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 5 – 2 – 1, usnesení bylo schváleno. 

Vzhledem k přijetí protinávrhu pana Martina Matoulka, již nebylo hlasováno o původním návrhu 
předsedajícího. 

Ověření zápisu ze zasedání zastupitelstva ze dne 9. září 2024 

Předsedající konstatoval, že zápis ze zasedání zastupitelstva, ze dne 11. listopadu 2024, byl ověřen 
určenými zastupiteli, k nahlédnutí je u Obecního úřadu Lichkov, anonymizovaný na obecním webu, 
námitky proti tomuto zápisu nebyly vzneseny. Zápis ze zasedání zastupitelstva, ze dne 11. listopadu 2024, 
byl vyložen k nahlédnutí po dobu konání zasedání zastupitelstva – bez žádosti o nahlédnutí. 

Předsedající požádal přítomné, aby se do rozpravy hlásili a neskákali do řeči jiným řečníkům, dle 
jednacího řádu. Je problém se zápisem, zvukový záznam je nesrozumitelný. 

Předsedající uvedl, že se vrátí k obecně závazné vyhlášce k platbě za odpady, která byla 
projednávána na předchozím zasedání, na kterém pan Martin Matoulek hovořil o zavedení systému 
MESOH, to bylo po výzvě předsedajícího, aby navrhl nějaký způsob, jak platit za odpady méně a aby byl 
systém pro občany spravedlivější – na plátno promítnuta prezentace. Závěrem uvedl, že systém MESOH 
je motivační pro poplatníky, obec musí najít způsob, jak nahradit výpadek v příjmech, není řešením 
schodek uhradit z rozpočtu, protože to nepostihne jen ty, co netřídí, ale uhradíme to všichni (poplatek 
nelze navýšit nad á Kč 1.200,-- za poplatníka a rok) a prozatím je pro obec nejvýhodnější stávající 
systém, byť je nespravedlivý, systém MESOH je pro naši obec drahý. Dále uvedl porovnání výdajů na 
odpadové hospodářství obce Lichkov, obce Červená Voda a Městysu Mladkov, v průměru na obyvatele. 

Rozprava: 
Pan Martin Matoulek poděkoval za vysvětlení a za to, že si s tím předsedající dal práci, on to bere 

tak, že se snaží něco navrhnout a toto je od předsedajícího strašně demotivující. Jak to není podle 
předsedajícího, tak nectí názor ostatních. Je obdivuhodné, že si s tím dal předsedající takovou práci, 
ukázal, že je to pro obec zatím nevýhodné, byť stávající systém je nespravedlivý. Nechá to tak, jak to je a 
s tímto již předsedajícího otravovat nebude.  

Předsedající uvedl, že nechtěl nikoho naštvat, nechtěl nikoho demotivovat, jen chtěl ukázat, co 
pan Martin Matoulek navrhoval. Chtěl po něm návrh konkrétního řešení, pan Martin Matoulek navrhl 
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řešení v rámci odměn zaměstnancům, což je nereálné, není systém, jak to hodnotit. Dále hovořil o 
systému MESOH, proto se na tuto možnost zaměřil. Pan Martin Matoulek to má pojmout ze svého 
pohledu, vyhodnotit výhody a nevýhody systému a navrhnout, kde sehnat peníze, které budou chybět 
v rámci uplatněných slev. Nemá s tím problém, je tomu nakloněn, proč ne. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že to není diskuze na zastupitelstvo, musí se připravit podklady 
předem a ne, že se o tom bude mluvit tady a teď. Potřebuje k tomu data a informace, starosta to ví, data ze 
sběrného místa, od Ekoly atd. Předsedající si to dokázal nachystat, protože na to měl čas. Není to na 
diskuzi na zastupitelstvo. 

Předsedající uvedl, že chtěl jenom ukázat co a jak v rámci systému MESOH. Stejně tak i pan 
Matoulek si mohl připravit podklady a tyto přednést. 

Paní Mgr. Marie Foglová uvedla, že když se bylo v Ekole na rozboru odpadů, hovořilo se tam o 
čipování nádob s tím, že by se nádoby vážily. Problém je v tom, že na tento systém musí být speciální 
svozový automobil s váhou. Vzhledem k tomu, že Lichkov je svážen společně s Mladkovem, který zatím 
o toto zájem nemá, Lichkov by platil kilometry navíc. Je strašně těžké najít to místo, ten bod, ten směr, 
kterým bychom se měli ubírat, neboť způsobů je spousta. Je dobře, že se o tom zde hovoří, je ráda, že 
návrhy jsou, ale bohužel jí z toho zatím nevychází nic, co by pro občany, ale i pro obec, bylo smysluplné. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že byla zmíněna daň z nemovitosti, nedomnívá se, že je špatné uvažovat 
o komplexním navýšení všem, pokud bude smysluplné využití příjmové stránky. Peníze se mají využít 
v té dané lokalitě pro lidi, a pokud tyto zde budou mít zajištěny služby, kulturní dům a další věci, tak na 
toto by měly sloužit ty peníze. Lidi tam žijí a odvádějí zvýšené peníze a tyto peníze by měly být využity 
na tyto věci. Ohledně poplatku za likvidaci odpadů, jak to zde padlo, ano, každá obec, každé město, to má 
jinak. Do dnes jsou obce a města, která mají na příjmové stránce více peněz a jsou schopny nést veškeré 
náklady, třeba i za odpady. Pokud bude obec zvažovat spoluúčast občanů na likvidaci odpadů, tak je třeba 
zvážit, zda se jí to vyplatí a z jakého důvodu se jí to vyplatí. Zda se lidé naučí třídit, zda se v dané lokalitě 
zlepší životní prostředí. Je to jen jeho názor. Žádný názor není špatný, je třeba diskutovat a vždy by mělo 
zvítězit to nejrozumnější.  

Pan Martin Matoulek uvedl, že se hlavně bavil o zvýšení daně z nemovitosti na rekreační objekty, 
cílil tedy na chalupáře a začal se o tom bavit z důvodu, že je to za něho dobré na vysvětlení občanům, 
protože peníze, z této daně, by šly všechny do obce, nyní již jdou nějakým poměrem i státu. Myslí si, že 
lidé to přijmou lépe, než když jim to napálí stát, protože daň z nemovitosti jde téměř celá obci. Hovořilo 
se o nějakých Kč 450.000,--. 

Předsedající uvedl, že původně šel celý výběr daně z nemovitostí obci, nyní jde část státu. 
Pan Martin Matoulek uvedl, že kdyby se daň zvýšila 1,5 x, nyní sám platí Kč 500,--, jiný Kč 

1.000,-- ročně, domnívá se, že lidi by to nezruinovalo, ale ve výsledku by to obci přineslo dalších Kč 
400.000,-- až Kč 500.000,--. Je to pro něho přijatelnější, jako pro občana než to dávat státu. Jak to říkal 
pan Jaroslav Merta, peníze jdou na provoz obce, na občanské vybavení, opravy a další. To byl důvod, 
proč o tom začal hovořit, proč to vysvětluje. Bylo to míněno tímto stylem, nechtěl nikoho okrádat. 
Předsedající mu na to odpověděl, že to neměl v programu zvyšovat daně, že s tím nesouhlasí. 

Předsedající uvedl, že panu Martinu Matoulkovi tehdy říkal, že pokud to chce, má navrhnout 
usnesení. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že to je pravda, ale podat se to má do konce října, jinak to bude až na 
přespříští rok. 

Paní Mgr. Pavla Jelínková uvedla, že děkuje za prezentaci, sama to vidí jako bod do diskuze, ne 
takto před schůzí. O odpadovém hospodářství je třeba diskutovat, nikomu se nelíbí, že se poplatek opět 
zvýšil, lidé jsou nespokojení, stojí to moc peněz. Je nasnadě o tom hovořit, hovořit o tom v diskuzi a 
snažit se najít co nejlepší řešení, ač to momentálně třeba nejde, ale již se zaměřit na to, jak by to mohlo jít 
a kdy by to mohlo jít. Třeba i za cenu navýšení daní, že by do obce a do rozpočtu přišly peníze. Vše by 
mělo být v diskuzi, ne před zastupitelstvem. 

Pan Stanislav Moravec uvedl, že když byl na sezení od Ekoly, tak se tam diskutovalo se zástupci 
dalších obcí, kdo co má. Tehdy říkal, že žádný systém není ideální, to potvrdí každý starosta. Někde se 
dohodlo, že se budou čipovat popelnice, že se bude platit dle váhy. V ten okamžik, ze 140 popelnic, se 
jich na obci našlo jen 110, 30 popelnic se ztratilo, najednou těch 30 lidí nemělo odpad. Kam ten odpad 
sypou, kam odpady dávají? Po příkopech? Lidi to motivuje, když nebudou mít žádnou váhu, tak nebudou 
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nic platit. Nic není ideální. Proto starosta pana Martina Matoulka vyzval, aby přišel s nějakým návrhem, 
který přinese úsporu. V Lichkově máme sběrné místo. Málo obcí má podobné zařízení. Obec Lukavice 
zakoupila bývalé AVO s tím, že tam zřídí sběrný dvůr. Byli se podívat i v Lichkově, jak to zde funguje. 
Když následně zjistili, co se chystá v rámci státu, tak starostka řekla, že je ráda, že jej nezřídili. Raději 2x 
ročně přistaví kontejnery, lidi si tam dají ten odpad a žádný sběrný dvůr nemají. Lichkov sběrné místo 
má, obec to táhne. Přináší to odpady. Člověk si řekne, že lidé ty odpady nebudou mít, ale co 14 dnů tam 
jezdí plné vozíky odpadů. Kdyby se zrušilo sběrné místo, lidé budou také nespokojeni, jednou se zavedl, 
tak se provozuje. Starosta nebyl na pana Martina Matoulka nepříjemný, jen po něm chtěl, aby přišel 
s nějakým řešením. Pan Martin Matoulek nepřišel s žádným konkrétním návrhem, který by zastupitele 
nadchl, že by se tím dalo ušetřit. Žádný systém není ideální, potvrzují to starostové ostatních obcí. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že nejde o slevu pro každého, ale o zapojení se do programu. Nemusí 
všichni žádat slevy, to není povinnost, třeba slevu jen za třídění. Je to na jinou diskuzi. 

Před ukončením rozpravy dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným hostům. 

2a) Souhlas se zrušením železničních přejezdů P4090 a P4091 

Předsedající uvedl, že na základě výsledku červencového zasedání zastupitelstva proběhlo, dne 23. 
července 2024, jednání se Správou železnic, státní organizací, mimo jiné i ve věci možností osazení 
železničního přejezdu č. P4090, závorami. Současná politika Správy železnic je taková, že ruší železniční 
přejezdy. Osazení závorami ze strany správce není reálné, řízení zasahuje do stanice a úpravu by měl 
uhradit žadatel. Původně navrhovali zrušení přejezdu s kompenzací, kdy obsluha nemovitostí za tratí by 
měla být zajištěna úpravou viaduktu, stavbou chodníku, rozšířením výjezdu a zpevněním a 
vyasfaltováním souběžné komunikace. Následně proběhla komunikace i o možnosti zrušení předejdu č. 
P4091 s tím, že obslužná komunikace by se protáhla až pod čp. 5. Zářiové zastupitelstvo původní žádost 
projednalo a po rozsáhlé rozpravě přijalo usnesení pod č.j.: 105/24 ve znění: „Zastupitelstvo obce Lichkov 
souhlasí se zrušením železničních přejezdů P4090 v km 111,602 a P4091 v km 112,374 trati v úseku 
Letohrad – Lichkov – státní hranice, k.ú. Lichkov za podmínky předchozího rozšíření prostoru pod 
mostem v km 110,604 a vybudování chodníku pro pěší u silnice II. třídy č. 312 (od vyústění z MK III. třídy 
č. 13c u čp. 213, po vyústění účelové komunikace č. UK4), dále rozšíření výjezdu z účelové komunikace č. 
UK4 na silnici II. třídy č. 312, vybudování místní komunikace vlevo podél trati, včetně zpevnění stávající 
komunikace vlevo podél trati a vybudování veřejného osvětlení, to vše až k rušenému železničnímu 
přejezdu P4091 v km 112,374 a vybudování podchodu pro pěší u čp. 187.“ O výsledku jednání byl žadatel 
informován přípisem ze dne 25. září 2024. 

Dne 10. října 2024 byla obci doručena nová žádost o stanovisko ke zrušení železničních přejezdů 
P4090 a P4091 v km 111,602 a v km 112,374 trati v úseku Letohrad – Lichkov – státní hranice, k.ú. 
Lichkov, kde je ze strany Správy železnic, státní organizace navrhován nový investiční záměr, a to: 
„Náhradní přístup na pozemky a k objektům za tratí pro pěší i pro silniční vozidla bude zajištěn 
podjezdem pod tratí (v km 110,604), který zůstane ve stávající podobě, po silnici č. II/312, sjezdem ze sil. 
II/312, který bude rozšířen, po obecní komunikaci vlevo od trati až k rušenému přejezdu P4090 (km 
111,602). Dále bude náhradní přístup veden vlevo podél trati, po nově navržené komunikaci až k 
rušenému přejezdu P4091 (km 112,374). Podél celé komunikace bude vybudováno veřejné osvětlení. 
Železniční přejezd P4090 bude nahrazen podchodem pro pěší a cyklisty. Vybudování náhradní 
komunikace, podchodu a veřejného osvětlení je součástí investičního záměru Správy železnic, státní 
organizace. Nová pozemní komunikace, podchod i veřejné osvětlení bude po dokončení předáno Obci 
Lichkov do majetku a údržby. Zrušení obou přejezdů (včetně vydání odpovídajících dokladů) bude 
zrealizováno až po dokončení investičního záměru Správy železnic, státní organizace.“ 

V 17:43 hodin příchod 2x host. 

Předsedající dále uvedl, že oslovil vlastníky staveb za nádražím, v případě vybudování zpevněné 
souběžné komunikace za nádražím, nemají výhrady k plánovanému rušení železničních přejezdů. 
Podmínky obce je třeba uvést do usnesení. Navrhl, původní usnesení zastupitelstva pod č.j. 105/24, ze 
dne 9. září 2024, revokovat a projednat nový návrh usnesení ve znění: „Zastupitelstvo obce Lichkov 
souhlasí se zrušením železničních přejezdů P4090 v km 111,602 a P4091 v km 112,374 trati v úseku 
Letohrad – Lichkov – státní hranice, k. ú. Lichkov za podmínky zajištění náhradního přístupu na pozemky 
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a k objektům za tratí pro pěší i pro silniční vozidla podjezdem pod tratí (v km 110,604), který zůstane ve 
stávající podobě, po silnici č. II/312, sjezdem ze sil. II/312, který bude rozšířen, po obecní komunikaci 
vlevo od trati, která bude zpevněna a opatřena asfaltovým betonem až k rušenému přejezdu P4090 (km 
111,602); dále bude náhradní přístup veden vlevo podél trati, po nově navržené zpevněné komunikaci 
opatřené asfaltovým betonem až k rušenému přejezdu P4091 (km 112,374); podél celé komunikace bude 
vybudováno veřejné osvětlení; železniční přejezd P4090 bude nahrazen podchodem pro pěší a cyklisty; 
zrušení obou železničních přejezdů (včetně vydání odpovídajících dokladů) bude zrealizováno až po 
dokončení investičního záměru Správy železnic, státní organizace.“ 

Rozprava: 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že při minulém zasedání byl proti rušení přejezdů, obával se, že když 

tam nebude podchod, budou lidé chodit přes trať. Nečekal, že Správa železnic takto razantně změní svůj 
postoj, je rád, že by tam měl být vybudován podchod. Dále poděkoval za zajištění písemných souhlasů 
vlastníků nemovitostí za tratí, to mu minule chybělo, to byl ten důvod, proč hlasoval proti. Návrh je mu 
sympatický, bude pro toto řešení. Představoval si, že Správa železnic potřebuje udělat rekonstrukci 
viaduktu, a to měl být ten důvod, proč chtěli dělat ty následné kroky. Jak je vidět, tak asi ne, asi na to mají 
revize a viadukt je v pořádku. Je rád, že se to podařilo dotáhnout a pokud se to podaří i zrealizovat, tak to 
bude v pořádku. 

xxxxxxxxxxxxxxxxx se dotázal na místo plánovaného podchodu? 
Předsedající uvedl, že na místo rušeného přejezdu nad kovárnou. Logicky nemůže být na stejném 

místě, neboť nejdříve dojde k vybudování podchodu a teprve potom ke zrušení přejezdu. Musí být někde 
vedle a je otázkou, jak se Správa železnic dohodne s vlastníky dotčených nemovitostí. 

xxxxxxxxxxxxxxxxx se dotázal, kde bude financovat tu cestu za nádražím? 
Předsedající uvedl, že Správa železnic, konkrétně Ministerstvo dopravy, Správa železnic pouze 

hospodaří se svěřeným majetkem státu. 
Pan Martin Matoulek uvedl, že je rád, že se to povedlo, je vidět, že je lepší to zkusit, že byl tehdy 

na minulém zastupitelstvu nenažraný, jak jej předsedající nazval. Je rád, že se to zkusilo, a že Správa 
železnic s tím souhlasí. Zde je vidět, že některé věci se vyplatí zkusit podat a oni pak mají prostor pro 
nějaké vyjednávání. Je rád, že to takto dopadlo. 

Předsedající uvedl, že neřekl o panu Matoulkovi, že je nenažraný, ale řekl to, že zastává názor, že: 
„Když žereš, žer, ale nemlaskej!“ Navíc Správa železnic upustila od záměru opravy viaduktu a výstavby 
chodníku. Je to něco za něco. Rozhodně je dobře, že se to někam pohnulo. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že to takto cítil. 
Předsedající uvedl, že se nejedná o realizaci za rok, mohlo by to být v řádu let, Správa železnic 

musí dát záměr do plánu investic a požádat Ministerstvo dopravy o finance k realizaci. V případě, že 
záměr nebude ministerstvem schválen, obec požádá Správu železnic o osazení přejezdu P4090 závorami a 
bude argumentovat tím, že souhlasila se zrušením přejezdů, ale záměr nebyl realizován. Zda to dopadne, 
to se neví, to je ve hvězdách. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov revokuje své usnesení pod č.j. 105/24, ze dne 9. září 
2024 z důvodu nově podané žádosti o souhlas se zrušením železničních přejezdů P4090 v km 
111,602 a P4091 v km 112,374 trati v úseku Letohrad – Lichkov – státní hranice, k. ú. Lichkov, 
obsahující upravený návrh možného řešení, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov souhlasí se zrušením železničních přejezdů P4090 v 
km 111,602 a P4091 v km 112,374 trati v úseku Letohrad – Lichkov – státní hranice, k. ú. Lichkov 
za podmínky zajištění náhradního přístupu na pozemky a k objektům za tratí pro pěší i pro silniční 
vozidla podjezdem pod tratí (v km 110,604), který zůstane ve stávající podobě, po silnici č. II/312, 
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sjezdem ze sil. II/312, který bude rozšířen, po obecní komunikaci vlevo od trati, která bude 
zpevněna a opatřena asfaltovým betonem až k rušenému přejezdu P4090 (km 111,602); dále bude 
náhradní přístup veden vlevo podél trati, po nově navržené zpevněné komunikaci opatřené 
asfaltovým betonem až k rušenému přejezdu P4091 (km 112,374); podél celé komunikace bude 
vybudováno veřejné osvětlení; železniční přejezd P4090 bude nahrazen podchodem pro pěší a 
cyklisty; zrušení obou železničních přejezdů (včetně vydání odpovídajících dokladů) bude 
zrealizováno až po dokončení investičního záměru Správy železnic, státní organizace, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2b) Záměr obce – bezúplatný převod části ppč. 1270/1 

Dne 7. listopadu 2024 byla obci doručena žádost Správy železnic, státní organizace o bezúplatný 
převod části pozemku parcelního č. 1270/1 v k. ú. Lichkov. Na části předmětného pozemku se nachází 
těleso dráhy a podpěry trakčního vedení. Z těchto důvodů žádají o bezúplatný převod části předmětného 
pozemku do vlastnictví státu s právem hospodařit s majetkem státu pro Správu železnic. V případě 
souhlasu vyhotoví geometrický plán a následně i návrh smlouvy o bezúplatném převodu, který 
zastupitelstvu předloží k vyjádření a schválení. Dále zajistí podání návrhu na vklad práva do katastru 
nemovitostí a uhradí správní poplatek spojený s podáním návrhu na vklad. 

Předsedající dále uvedl, že nemovitost – pozemková parcela č. 1270/1 – ostatní plocha, ostatní 
komunikace, o výměře 730 m2, je v majetku Obce Lichkov, vlastnická práva nejsou omezena. Na části 
této nemovitosti se nachází stavba – těleso dráhy a podpěry trakčního vedení, ve vlastnictví České 
republiky. Obec na pozemku nemá žádné inženýrské sítě, pozemek není veden v pasportu komunikací 
jako místní nebo účelová komunikace, část pozemku pod stavbou nijak nevyužívá. V případě obce se tak 
jedná o neužívaný a nepotřebný majetek. Nájemní či pachtovní smlouva na užívání části nemovitosti 
sjednána není. 

Předsedající navrhl, aby byl schválen záměr obce k bezúplatnému převodu části pozemku 
s podmínkou předchozího zpracování geometrického plánu k dělení a změně druhu a využití pozemku na 
„ostatní plocha – dráha“. Zveřejnění záměru až po změně využití pozemku a stanovení požadované 
výměry. Jedná se o stejný případ, jako když obec požaduje po státu bezúplatný převod pozemků, nebo 
jejich částí, pod obecními komunikacemi. Situace katastrální mapy byla promítnuta na plátno. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje záměr obce, bezúplatný převod části 
nemovitosti – pozemkové parcely č. 1270/1 – ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře cca 253 
m2, z důvodu veřejného zájmu, za podmínky předchozího zpracování geometrického plánu na 
dělení pozemku a provedení změny využití pozemku, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2c) Žádost o sjednání služebnosti na ppč. 220/6, 1258 a 219/1 

Předsedající uvedl, že dne 2. prosince 2024 byla obci doručena žádost o sjednání služebnosti 
inženýrských sítí na pozemkových parcelách č. 219/1, 220/6 a 1258 v k. ú. Lichkov, vše na vodovodní 
přípojku – plocha „A“ dle GP a na kabelovou elektrickou přípojku – plochy „A“ a „B“ dle GP, vedené 
částečně souběžně v jedné trase. Žadatel k žádosti doložil geometrický plán č. 618-65/2024, ze dne 26. 
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září 2024, k vytýčení rozsahu věcného břemene. Služebnost je sjednávána za jednorázovou úplatu ve výši 
Kč 1.210,-- s DPH. Veškeré náklady nese strana oprávněná. 

Uvedené nemovitosti – pozemkové parcely č. 219/1 – ostatní plocha, neplodná půda, č. 220/6 – 
ostatní plocha, ostatní komunikace a č. 1258 – ostatní plocha, ostatní komunikace, jsou ve vlastnictví 
Obce Lichkov, vlastnická práva nejsou omezena. Stavba sítí je provedena, žadatel ještě opraví povrch 
místní komunikace. Přílohou je návrh textu Smlouvy o zřízení služebnosti inženýrské sítě a Návrh na 
vklad práva do katastru nemovitostí. Předsedající navrhl smlouvu schválit. 

Rozprava: 
Předsedající uvedl, že do návrhu smlouvy bude zapracována povinnost opravit asfaltový beton na 

místní komunikaci, což zatím, z důvodu sesedání podloží a klimatických podmínek, nebylo provedeno. 
Pan Martin Matoulek se dotázal, kdo uhradí asfalt na opravu komunikace? 
Předsedající uvedl, že stavebník. Domluva byla taková, že výkop bude zhutněn a bude položen 

asfalt. Zatím se tak nestalo. Ujednání ve smlouvě by to mělo zajistit. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti inženýrské 
sítě na ppč. 219/1, 220/6 a 1258, všechny obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, 
v rozsahu dle geometrického plánu č. 618-65/2024, ze dne 26. září 2024, dle přílohy a pověřuje 
starostu obce k podpisu smlouvy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2d) Žádosti o dotace za zřízení trvalého pobytu – 3x 

Dne 11. listopadu 2024 byla obci doručena žádost xxxxxxxxxxxxxxxxx, o finanční dar pro 
občana, který si v obci Lichkov zřídil trvalé bydliště. Datum přihlášení k TP v obci je 4. listopadu 2024, 
bez předchozích evidovaných trvalých pobytů v obci, výše požadovaného finančního daru je Kč 5.000,--. 
Kontrolu formálních náležitostí žádosti a kontrolu trvalého pobytu v czech-point provedl starosta obce, 
žádost splňuje všechny podmínky vyžadované Zásadami pro poskytování finančních darů ze strany Obce 
Lichkov, návrh textu Darovací smlouvy č. 26/2024 byla přílohou. 

Dne 11. listopadu 2024 byla obci doručena žádost xxxxxxxxxxxxxxxxx, o finanční dar pro 
občana, který si v obci Lichkov zřídil trvalé bydliště. Datum přihlášení k TP v obci je 4. listopadu 2024. 
Poslední trvalý pobyt v Lichkově má evidovaný 24. června 1993, výše požadovaného finančního daru je 
Kč 5.000,--. Kontrolu formálních náležitostí žádosti a kontrolu trvalého pobytu v czech-point provedl 
starosta obce, žádost splňuje všechny podmínky vyžadované Zásadami pro poskytování finančních darů 
ze strany Obce Lichkov, návrh textu Darovací smlouvy č. 27/2024 byla přílohou. 

Dne 11. listopadu 2024 byla obci doručena žádost xxxxxxxxxxxxxxxxx, o finanční dar pro 
občana, který si v obci Lichkov zřídil trvalé bydliště. Datum přihlášení k TP v obci je 11. listopadu 2024, 
bez předchozích evidovaných trvalých pobytů v obci, výše požadovaného finančního daru je Kč 5.000,--. 
Kontrolu formálních náležitostí žádosti a kontrolu trvalého pobytu v czech-point provedl starosta obce, 
žádost splňuje všechny podmínky vyžadované Zásadami pro poskytování finančních darů ze strany Obce 
Lichkov, návrh textu Darovací smlouvy č. 28/2024 byla přílohou. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Darovací smlouvu č. 26/2024, pod č.j.: 
OULi/1155/eč.1362/2024, kterou je xxxxxxxxxxxxxxxxx xxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale bytem Lichkov 
čp. xx, psč. 561 68, poskytnut finanční dar ve výši Kč 5.000,-- pro občana, který si v obci Lichkov 
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zřídí trvalé bydliště, dle Zásad pro poskytování finančních darů ze strany Obce Lichkov a pověřuje 
starostu obce k podpisu darovací smlouvy – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Darovací smlouvu č. 27/2024, pod č.j.: 
OULi/1156/eč.1365/2024, kterou je xxxxxxxxxxxxxxxxx xxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale bytem Lichkov 
čp. xx, psč. 561 68, xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, poskytnut finanční dar 
ve výši Kč 5.000,-- pro občana, který si v obci Lichkov zřídí trvalé bydliště, dle Zásad pro 
poskytování finančních darů ze strany Obce Lichkov a pověřuje starostu obce k podpisu darovací 
smlouvy – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Darovací smlouvu č. 28/2024, pod č.j.: 
OULi/1157/eč.1368/2024, kterou je xxxxxxxxxxxxxxxxx xxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale bytem Lichkov 
čp. xxx, psč. 561 68, poskytnut finanční dar ve výši Kč 5.000,-- pro občana, který si v obci Lichkov 
zřídí trvalé bydliště, dle Zásad pro poskytování finančních darů ze strany Obce Lichkov a pověřuje 
starostu obce k podpisu darovací smlouvy – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Předsedajícím vyhlášena přestávka od 18:04 do 18:10 hodin. 

2e) Výběr dodavatele kontejnerů na separovaný odpad 

Předsedající uvedl, že dne 1. ledna 2025 obci vzniká nová povinnost v rámci odpadového 
hospodářství, kdy nově je třeba odděleně sbírat textil. Využitelný textil je odkládán do bílého kontejneru 
u hasičárny, nevyužitelný textil byl odkládán do komunálního odpadu, nově bude separován v rámci 
sběrného místa. Obecně závaznou vyhlášku má obec platnou a účinnou. Za tímto účelem je třeba pořídit 
nový kontejner na textil – barva bílá a současně nahradit nevyhovující kontejner na papír – barva modrá, 
oba rozměrově odpovídající kontejnerům zakoupeným v roce 2019 na směsný komunální odpad. V tomto 
případě se bude jednat o uzavřené kontejnery s výklopnou střechou umožňující snadné nakládání pomocí 
tzv. „ruky“. 

V rámci veřejné zakázky malého rozsahu provedené průzkumem trhu, mimo režim zákona č. 
134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších doplnění a změn, starosta, výzvou ze 
dne 21. listopadu 2024, poptal celkem 6 výrobců k podání cenových nabídek na dodávku 
velkoobjemových kontejnerů typu AVIA – dle výzvy. Do 12:00 hodin dne 2. prosince 2024 byla 
doručena pouze 1 cenová nabídka. Jeden poptaný výrobce se omluvil, ostatní nereagovali. Hodnocení 
nabídek má být provedeno veřejně, v rámci zasedání Zastupitelstva obce Lichkov dne 9. prosince 2024. 

Rozhodujícím a jediným kritériem pro výběr dodavatele je nejnižší nabídková cena při dodržení 
zadávacích podmínek, přičemž zadavatel nepřipouští variantní řešení. Zadavatel si současně vyhrazuje 
právo kdykoli veřejnou zakázku zrušit: 

poř. č. 1 doručena prostřednictvím e-mailu v 08:20 hodin dne 28. listopadu 2024, dodavatel: obchodní 
společnost AGROSERVIS Mladkov s.r.o., IČ: 07484593, se sídlem na adrese Jablonné nad 
Orlicí, ul. Nad Školou čp. 396, psč. 561 64, s nabídkovou cenou ve výši Kč 217.800,-- s DPH, 
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evidována pod č.j.: OULi/1215/eč.1441/2024-STAR, nabídka splňuje požadované zadávací 
podmínky. 

Dodávka velkoobjemových kontejnerů typu AVIA
nabídka

cena bez DPH
cena vč. DPH 

21%
příplatky cena celková

1 21.11.2024 xxx Recovera Využití zdrojů a.s. 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč
2 21.11.2024 28.11.2024 AGROSERVIS Mladkov s.r.o. 180 000,00 Kč 217 800,00 Kč 0,00 Kč 217 800,00 Kč
3 21.11.2024 xxx MEVA-TEC s.r.o. 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč
4 21.11.2024 xxx Michalis Kačaras 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč
5 21.11.2024 xxx TUZI s.r.o. 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč
6 21.11.2024 xxx HARPA s.r.o. 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč 0,00 Kč

poř. č.
datum 

doručení 

nabídky

subjekt
datum 

poptání

 
Předsedající uvedl, že vzhledem k tomu, že byla doručena pouze jedna cenová nabídka, není třeba 

schvalovat pořadí veřejné zakázky. 

Rozprava: 
Pan Jaroslav Merta se dotázal, zda kontejnery dodané společností AGROSERVIS Mladkov s.r.o. 

v rámci předchozí zakázky jsou v pořádku, bez oprav, zda je s nimi obec spokojena? 
Předsedající uvedl, že ano, jedná se o zelené kontejnery ve dvoře. 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že se potom jedná o dobrou zkušenost a spokojenost. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, proto bylo hlasováno. Před hlasováním dal předsedající možnost 
vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje uzavření Smlouvy o dílo s obchodní 
společností AGROSERVIS Mladkov s.r.o., IČ: 07484593, se sídlem na adrese Jablonné nad Orlicí, 
ul. Nad Školou čp. 396, psč. 561 64, na dodávku dvou kusů velkoobjemových kontejnerů typu 
AVIA – dle podané cenové nabídky, v nabídkové ceně Kč 217.800,-- s DPH a pověřuje starostu obce 
k podpisu smlouvy o dílo (kupní smlouvy), 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2f) Nástavba nad MŠ – výběr varianty řešení 

Předsedající uvedl, že zastupitelstvo, na svém zasedání dne 10. června 2024, projednalo možnost 
výstavby nástavby na křídlo budovy školy, nad mateřskou školou a přijalo usnesení pod č.j.: 71/24, ve 
znění: „Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje pořízení projektové dokumentace na stavební úpravy – 
nástavbu budovy čp. 185 v Lichkově, včetně rozpočtu akce a pověřuje starostu obce k zajištění 
projektanta pro zpracování projektové dokumentace pro stavební řízení a rozpočtu akce a dále k zajištění 
pravomocného stavebního povolení.“ Nástavba má sloužit jako zázemí pedagogickému sboru a 
zaměstnancům školy. 

Projektant obci předložil dvě možné varianty řešení – promítnuto na plátno: 
1. nižší nástavba bez zásahu do hlavní střechy budovy, s menšími okny, výška místností 3.100 mm (v 

případě potřeby bude možné přestavět i na třídu s max. 20 žáky); výhoda: nevzniknou 2 úžlabí na 
hlavní střeše, nižší riziko zatékání, nižší náklady na vytápění, pravděpodobně nižší cena za zhotovení; 
nevýhoda: pohledově nejednotné 

2. vyšší nástavba se zásahem do hlavní střechy budovy, s okny rozměrově totožnými ke stávajícím oknům, 
výška místností 3.500 mm); výhoda: pohledově jednotné; nevýhoda: vzniknou 2 úžlabí na hlavní střeše, 
vyšší riziko zatékání, vyšší náklady na vytápění, pravděpodobně vyšší cena za zhotovení. 

Předsedající uvedl, že hlasovat se bude postupně, tedy nejprve pro variantu č. 1, v případě 
neschválení pak pro variantu č. 2. V případě neschválení ani jedná z variant výběr provede starosta, ve 
smyslu usnesením pod č.j.: 71/24, ze dne 10. června 2024. 

Rozprava: 
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Pan Martin Matoulek uvedl, že jemu se více líbí varianta se stejnými okny, aby římsy byly v jedné 
rovině. Nižší variantou by byla budova členitější, zezadu je další přístavba, veranda. Nebojí se nějakého 
zatékání, vše se dá udělat. Dotázal se, proč není možné udělat třídu i v případě varianty č. 2? 

Předsedající uvedl, že ano, je to možné. 
Pan Martin Matoulek uvedl, že nezaregistroval možnost, že by bylo možné i v případě varianty č. 

2 provést přestavbu na třídu s 20 žáky. Předsedající má tuto možnost uvedenu pouze u varianty č. 1, proč 
to není u varianty č. 2? Kvůli čemu? 

Předsedající uvedl, že varianta č. 1 s výškou stropů 3.100 mm není standardní výška pro učebnu, 
pro učebnu je 3.500 mm. Proto jsou navrženy dvě varianty, v obou případech je možné nástavbu přestavět 
na učebnu. Momentálně se řeší zázemí pro zaměstnance a pedagogický sbor – na plátno promítnut 
půdorys nástavby. Pro obě varianty je půdorys totožný, liší se pouze ve výšce stropů a velikosti oken. Při 
výšce stropu 3.500 mm se jedná o standard pro učebnu, ale i v případě výšky stropu pouze 3.100 mm, je 
dle aktuálně platných hygienických norem, možné tuto variantu, do budoucna, přestavět na učebnu pro 20 
žáků. Samozřejmě bude třeba zohlednit aktuálně platné normy. K tomu se mohou vyjádřit přítomní 
pedagogičtí pracovníci z řad veřejnosti a zastupitelů. Starostův dotaz na projektanta zněl, zda v případě 
realizace varianty č. 1, s výškou stropů 3.100 mm, by bylo možné, někdy do budoucna, až bude třeba více 
dětí, prostory přestavět na učebnu. Odpověď zněla, že ano, max. 20 dětí, dle aktuálně platných 
hygienických norem. V případě varianty č. 2 s výškou stropů 3.500 mm, je to automatické, prostory je 
možné přestavět na učebnu. Dotaz byl projektantovi položen proto, aby se předešlo těmto dotazům. 

Pan Martin Matoulek se dotázal, zda v případě výšky 3.500 mm může být i více dětí? 
Předsedající uvedl, že ano, dle m3 prostoru. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před projednáním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 
hostům.  

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje pořízení projektové dokumentace na 
stavební úpravy – nástavba budovy čp. 185 v Lichkově, varianta č. 1 (nižší, bez zásahu do hlavní 
střechy budovy) – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N N - N N N N Z N 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 0 – 7 – 1, usnesení nebylo schváleno. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje pořízení projektové dokumentace na 
stavební úpravy – nástavba budovy čp. 185 v Lichkově, varianta č. 2 (vyšší, se zásahem do hlavní 
střechy budovy) – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2g) Plán inventur za rok 2024 

Předsedající uvedl, že Návrh plánu inventur, oproti loňskému roku, nedoznal žádných změn 
v dílčích inventarizačních komisích. Dílčí inventarizační komise č. 4 nově obsahuje popis všech míst 
inventarizovaného majetku, tedy: Vnitřní správa, dílna, povodňové chatky, budova čp. 16, hřbitov, místní 
komunikace, Restaurace u Nádraží, kostel a sběrné místo. 

Pan Stanislav Moravec, místostarosta obce a předseda hlavní inventarizační komise, přednesl plán 
inventur za rok 2024. 

Rozprava: 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že se omlouvá, 18. ledna 2024 má službu, tedy se plánovaného 

proškolení nezúčastní, domluví se na náhradním termínu, kdy si převezme i podklady. 
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Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před projednáním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 
hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje plán inventur za rok 2024 – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2h) Odměny neuvolněných členů zastupitelstva obce 

Předsedající uvedl, že novelou zákona o obcích, jež nabyla účinnosti dne 1. ledna 2024, je 
stanovena měsíční odměna uvolněným členům zastupitelstev (pro obec Lichkov pouze starosta) a měsíční 
odměna neuvolněným členům zastupitelstev. V případě uvolněného starosty je navýšení poskytováno 
automaticky, tedy nově od 1. ledna 2025. Nově jsou odměny všech uvolněných zastupitelů automaticky 
valorizovány, výše odměny se odvíjí od výše průměrné mzdy dosažené v prvním pololetí předchozího 
kalendářního roku, tzv. „základny“. Pro rok 2025 je Sdělením Ministerstva vnitra č. 295/2024 Sb., o 
vyhlášení výše základny pro výpočet odměn členů zastupitelstev územních samosprávných celků podle 
zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších doplnění a změn, zákona č. 
129/2000 Sb., o krajích (krajské zřízení), ve znění pozdějších doplnění a změn, a zákona č. 131/2000 Sb., 
o hlavním městě Praze, ve znění pozdějších doplnění a změn, základna pro výpočet odměn členů 
zastupitelstev územních samosprávných celků stanovena na Kč 44.943,-- + koeficient k příslušné 
velikostní kategorii územního samosprávného celku, v případě obce Lichkov se jedná o velikostní 
kategorii č. 2, tedy počet obyvatel s trvalým pobytem na území samosprávného celku od 301 do 600. 
Uvolněným členům zastupitelstva obce poskytuje obec za výkon funkce uvolněného člena zastupitelstva 
obce odměnu podle zákona o obcích. Odměna se vyplácí z rozpočtových prostředků obce (§ 71 odst. 1 
zákona o obcích). Pro uvolněné členy zastupitelstva obce je odměna za výkon funkce nároková ze 
zákona, obec ji musí členovi zastupitelstva poskytovat ve výši stanovené zákonem. Starostova odměna 
bude od 1. ledna 2025 nově ve výši Kč 61.123,-- (do 31. prosince 2024 včetně, to je Kč 57.459,--).  

Neuvolněnému členu zastupitelstva obce může obec poskytovat za výkon funkce odměnu. V 
takovém případě se odměna poskytuje ode dne stanoveného zastupitelstvem obce, nejdříve však ode dne 
přijetí usnesení zastupitelstva obce, kterým odměnu stanovilo. Navrhl, aby neuvolněným členům 
zastupitelstva obce, v souladu s ustanovením § 72 odst. 2 zákona o obcích, byla od 1. ledna 2025 
poskytována měsíční odměna, konkrétně za výkon funkce místostarosty, dále za výkon funkce předsedů 
finančního a kontrolního výboru, za výkon funkce členů finančního a kontrolního výboru a dále za výkon 
funkce člena zastupitelstva, a to ve výši 50 % maximálně možných částek, konkrétně: 
místostarosta    Kč 16.495,-- (doposud Kč 15.506,--) 
předseda výboru zastupitelstva Kč   1.843,-- (doposud Kč   1.733,--) 
člen výboru zastupitelstva  Kč   1.529,-- (doposud Kč   1.437,--) 
člen zastupitelstva   Kč      922,-- (doposud Kč      867,--). 

Předsedající dále uvedl, že navržené odměny jsou zaokrouhlovány na celé koruny, a to směrem 
nahoru, v souladu se zákonem o obcích. Navržená 50 % výše odměn neuvolněným členům zastupitelstva, 
z maximálně možných odměn, je navrhována jako pokračování zavedených zvyklostí z předchozích 
období. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před projednáním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 
hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích, stanoví odměnu za výkon funkce místostarosty obce, jako neuvolněného člena 
zastupitelstva obce, ve výši Kč 16.495,-- za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025, 
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1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích, stanoví odměnu za výkon funkce předsedy výboru, jako neuvolněného člena zastupitelstva 
obce, ve výši Kč 1.843,-- za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025 a v případě 
náhradníka ode dne prvního zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích, stanoví odměnu za výkon funkce člena výboru, jako neuvolněného člena zastupitelstva 
obce, ve výši Kč 1.529,-- za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025 a v případě 
náhradníka ode dne prvního zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona 
o obcích, stanoví odměnu za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši Kč 922,-- 
za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025 a v případě náhradníka ode dne 
prvního zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2i) Kalkulace vodného a stočného na rok 2025 – na vědomí 

Kalkulace výše vodného a stočného, provozovatelé vodovodů a kanalizací, zasílají na 
Ministerstvo financí. Cenu V+S je možné bez zdůvodnění navýšit o 7 %. 

Předsedající uvedl, že z kalkulace je patrné, že obec značnou částkou dotuje provoz kanalizace a 
ČOV. Za předchozí roky se upravilo financování provozu vodovodu, který již není ztrátový. Kalkulace 
zohledňuje plánované navýšení ceny elektřiny ve vysokém napětí z důvodu znovuzavedení příspěvku na 
obnovitelné zdroje. Za předpokladu nezvyšování ceny vodného by měl být v roce 2025 generován zisk ve 
výši Kč 110.452,-- a v případě zvýšení stočného z á Kč 60,-- na á Kč 65,-- bez DPH, by měla být v roce 
2025 vykazována ztráta ve výši Kč 538.895,--. Ztráta je hrazena z rozpočtu obce a postupně klesá, 
zejména na základě postupného zvyšování stočného. 

Předsedající dále uvedl, že plánovaná kalkulace se neschvaluje, pouze se bere na vědomí. 
V případě výhrad je třeba tyto výhrady uvést do usnesení. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, předsedající umožnil vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „Plánovanou kalkulaci ceny vody pro 
kalendářní rok 2025 pro oblast Lichkov“, k výměru Ministerstva financí č. 01/VODA/2022, bez 
výhrad. 
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2j) Kontrola čerpání dotace z POV za rok 2024 – na vědomí 

Dne 24. října 2024 proběhla na obci kontrola ze strany Krajského úřadu Pardubického kraje. 
Předmětem veřejnosprávní kontroly bylo ověření dodržení stanoveného účelu poskytnuté finanční dotace 
na akci Pořízení komunálního traktoru s příslušenstvím z rozpočtu Pardubického kraje, z Programu 
obnovy venkova 2023+, a dále dodržování dalších podmínek, ke kterým se příjemce dotace zavázal 
uzavřením Smlouvy o poskytnutí dotace z Programu obnovy venkova 2023+, evidenční číslo: 
OŽPZ/24/22085. 

Obec, jako příjemce dotace z rozpočtu Pardubického kraje, pořídila do svého vlastnictví nový 
komunální traktor typu JOHN DEERE 5100M (identifikační číslo 1PY510MKPE003197) včetně čelního 
nakladače typu 543M. Prodávajícím byla společnost Strom Praha a.s., se sídlem Lohenická 607, 190 17 
Praha 9 – Vinoř, IČ: 25751069. Kupní cena komunálního traktoru včetně příslušenství činila Kč 
2.375.230,-- s DPH. Komunální traktor je umístěn v objektu obce a místním šetřením bylo toto místo 
ověřeno. Dále bylo předloženo technické osvědčení, kterým bylo ověřeno, že vlastníkem komunálního 
traktoru je obec. Místním šetřením bylo dále zjištěno, že je traktor využíván pro celoroční údržbu 
veřejných ploch v obci. Na základě výše uvedeného nebyly místním šetřením zjištěny žádné nedostatky. 
Poskytnutá dotace byla použita v souladu se sjednaným účelem. Příjemce dotace splnil své závazky dle 
smlouvy o poskytnutí dotace. Obec Lichkov poskytla plnou součinnost k provedení veřejnosprávní 
kontroly. Zástupce Pardubického kraje vyjádřil poděkování za vzorné zpracování všech dokumentů a 
dokladů k účelové dotaci, včetně osobního přístupu při provedení veřejnosprávní kontroly na místě. Ve 
spolupráci s Pardubickým krajem došlo ke zlepšení životního standardu pro všechny obyvatele. 

Předsedající dále uvedl, že usnesení se neschvaluje, pouze se bere na vědomí – bez výhrad, 
v případě výhrad je třeba jednotlivé výhrady uvést do usnesení. 

Rozprava: 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že by pouze okomentoval vyjádření kontrolního orgánu, závěr jej 

nepřekvapil, neboť starosta je příkladný úředník, bylo to zpracované perfektně. Domnívá se, že to je plus 
našeho úřadu. Poděkoval též paní účetní, neboť co se týče podobných kontrol, nezažil, že by kdy byly 
nějaké výtky. Vše bylo příkladně zpracované a příkladně vedené. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, předsedající umožnil vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „PROTOKOL č. 43/2024“, Krajského 
úřadu Pardubického kraje pod č.j.: SpKrÚ 101549/2023-6, ze dne 7. listopadu 2024 – dle přílohy, 
bez výhrad. 

2k) Rozpočtové opatření č. 12/2024 z 30. listopadu 2024 – na vědomí 

Rozpočtové opatření č. 12/2024 z 30. listopadu 2024 provedl starosta obce v rámci své 
kompetence a jedná se o příjem dotace na činnost JSDH obce v roce 2024, ve výši Kč 4.000,-- – položka 
4116 – ostatní neinvestiční přijaté transfery ze státního rozpočtu – rozúčtováno jako výdaj na paragraf 
5512 – požární ochrana, dobrovolná část, položka 5132 – ochranné pomůcky ve výši Kč 700,-- a položka 
5169 – nákup ostatních služeb ve výši Kč 3.300,--.  Dále bylo provedeno zvýšení výdajů ve výši Kč 
1.000,-- za bankovní služby – paragraf 6310 – obecné příjmy a výdaje z finančních operací, položka 5163 
– služby peněžních ústavů. 

Předsedající dále uvedl, že rozpočtové opatření je od 2. prosince 2024 zveřejněno na všech 
úředních deskách obecního úřadu a dále na webu v sekci „Rozpočet“. Usnesení – rozpočtové opatření se 
neschvaluje, pouze se bere na vědomí – bez výhrad, v případě výhrad je třeba jednotlivé výhrady uvést do 
usnesení. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny, předsedající umožnil vyjádřit se přítomným hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí: „Rozpočtové opatření č. 12/2024 
z 30. listopadu 2024“ – dle přílohy, bez výhrad. 
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2l) Návrh rozpočtového opatření č. 13/2024 z 9. prosince 2024 

Návrh rozpočtového opatření č. 13/2024 připravila paní účetní dle potřeb obce. Jedná se pouze o 
drobné opravy v rámci jednotlivých paragrafů. Návrh rozpočtového opatření byl zastupitelům zaslán e-
mailem v dopoledních hodinách dne 5. listopadu 2024. 

Paní Denisa Sejkorová, účetní obce, uvedla, že provedla pouze dvě drobné opravy v rámci 
paragrafů, došlo k opravě mzdových nákladů, tyto jsou vyplaceny, nic se nenavyšuje, jedná se o opravu a 
dále se navýšila odměna u kronikáře, kde došlo ke zvýšení minimální hodinové mzdy, čímž došlo 
k překročení paragrafu o Kč 44,--. To je vše, letos se nedělala žádná úprava příjmů a výdajů před koncem 
roku, vše zůstává dle skutečnosti, dle upraveného rozpočtu. V minulosti se zpracovával výkaz, tento se v 
současnosti vede jinak a již se nezohledňuje upravený rozpočet vůči skutečnosti. 

Předsedající uvedl, že již není třeba dělat několikastránkovou rozpočtovou změnu, při ukončení 
účetního roku jsou nevyčerpané finance automaticky převedeny do rezervy. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před projednáním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 
hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Rozpočtové opatření č. 13/2024 z 9. prosince 
2024 – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2m) Střednědobý výhled rozpočtu Obce Lichkov (2026-2029) 

Předsedající uvedl, že střednědobý výhled rozpočtu je součástí účetní evidence a je vyžadován a 
kontrolován auditem. Jedná se o kvalifikovaný odhad předpokládaných příjmů a výdajů do roku 2029. 
Střednědobý výhled by měl korespondovat s následným plněním rozpočtů. Návrh střednědobého výhledu 
je zveřejněn na všech úředních deskách obecního úřadu a na internetových stránkách obce v sekci 
„Rozpočet“, a to od 20. listopadu 2024 a v případě schválení bude opětovně vyvěšen na všech úředních 
deskách a na internetových stránkách obce, kde bude po celou dobu jeho platnosti nebo do doby jeho 
aktualizace. 

Rozprava: 
- bez vstupů do rozpravy. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před projednáním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 
hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje „Střednědobý výhled rozpočtu Obce 
Lichkov na období let 2026–2029“ – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2n) Rozpočet Obce Lichkov, IČ: 00279161, na rok 2025 

Předsedající uvedl, že Návrh rozpočtu obce pro rok 2025 byl projednáván finančním výborem dne 
4. listopadu 2024 a zastupitelstvem dne 11. listopadu 2024. V rámci původních podkladů byl obcí 
předložen návrh rozpočtu obsahující pouze mandatorní (povinné) výdaje, ostatní položky byly doplněny 
na základě jednání finančního výboru, převážně dle nasmlouvaných závazků. Návrh rozpočtu je detailně 
rozpracován až do jednotlivých položek. Většina paragrafů a položek je dána, jako např. splátky úvěrů na 
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kanalizaci a traktor, úhrad povinných odvodů, elektřiny, odměn, provoz a chod vodovodu a kanalizace, 
obecního úřadu a dalších. Zbývající částka je navržena na chod rozpočtových složek (škola, JSDHO, 
knihovna), pokračování oprav a obnovy zahrady, osvětlení a výmalby ZŠ a MŠ Lichkov, na výměnu 
dopravního značení v obci, na dotace spolkům k podpoře jejich činností a práce s mládeží, na nákup 
nového mulčovače za traktor, na první etapu odvodnění pozemků pod hřištěm a hřbitovem, případně na 
odvodnění cesty na „dolním konci“, na úhradu projektové dokumentace na opravu obecního vodovodu od 
čp. 58 po čp. 51, na doplacení části projektové dokumentace zpracovávané na opravu cesty od čp. 177 po 
čp. 54, na nákup dvou nových kontejnerů na separované odpady (textil a papír) a na opravu střechy a 
bleskosvodu dílny (bývalý sklad ČD). 

Návrh změn v Návrhu rozpočtu obce na rok 2025 byl zastupitelům zaslán prostřednictvím portálu 
uschovna.cz, v rámci podkladů pro jednání, a to ve večerních hodinách dne 2. prosince 2024. Jedná se o 
zapracování vysoutěžené částky na zpracování projektové dokumentace na opravu střechy obecního sálu, 
žádosti vojenského muzea o instalaci repliky pancéřových dveří v objektu K-S 31, vysoutěžené ceny na 
pořízení dvou kusů kontejnerů do sběrného místa, zastínění venkovní učebny ZŠ a MŠ Lichkov a 
doplacení pořízení Změny č. 3 ÚP Lichkov, která se nestihne dokončit do konce roku 2024. Návrh 
rozpočtu prozatím nepočítá s výdaji na vybavení budovy obecní hospody dle požadavku nájemce a také 
nepočítá s výdaji na případnou stavbu veřejného osvětlení v rámci přeložky vedení ČEZ Distribuce a.s. 
(komunikace u Vackových a u Šenků) – bylo zahájeno stavební řízení a v případě realizace stavby 
přeložky je třeba naši stavbu veřejného osvětlení termínově spojit, což by znamenalo výdaje ve výši 
kolem Kč 383.000,--. 

Předsedající dále uvedl, že Návrh rozpočtu je nově předkládán jako schodkový, vychází z 
predikce daňových příjmů na rok 2025. Závazným ukazatelem plnění rozpočtu jsou jednotlivé paragrafy. 
Návrh rozpočtu je od 18. listopadu 2024 zveřejněn na všech úředních deskách Obecního úřadu Lichkov. 
Obci byly doručeny dva návrhy na změny – vojenské muzeum a hospoda, další dodatečně navržené 
změny vycházejí z potřeb obce. 

V případě, že rozpočet nebude schválen v letošním roce, je na místě přijmout usnesení 
k rozpočtovému provizoriu. Zákon o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů v § 13 uvádí, že: 
„Nebude-li rozpočet schválen před 1. lednem rozpočtového roku, řídí se rozpočtové hospodaření 
územního samosprávného celku nebo svazku obcí v době do schválení rozpočtu pravidly rozpočtového 
provizoria. Pravidla rozpočtového provizoria potřebná k zajištění plynulosti hospodaření na vlastní 
úrovni i na úrovni nižších stupňů rozpočtové soustavy a u právnických osob financovaných z územních 
rozpočtů stanoví zastupitelstvo obce. Při uplatnění opatření podle zákona o pravidlech rozpočtové 
odpovědnosti nesmí měsíční výdaje územního samosprávného celku stanovené v pravidlech rozpočtového 
provizoria překročit jednu dvanáctinu výdajů rozpočtu schváleného pro předchozí rozpočtový rok. Vyšší 
výdaje lze stanovit pouze v případě, že jejich zvýšení přímo souvisí se zvýšením financování výdajů 
stanovených jiným zákonem nebo v případě výdajů z důvodu předfinancování projektů 
spolufinancovaných z rozpočtu Evropské unie. Rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v době 
rozpočtového provizoria se stávají příjmy a výdaji rozpočtu po jeho schválení“. To znamená, že po dobu 
platnosti rozpočtového provizoria by byly hrazeny měsíční výdaje do maximálně 1/12 schváleného 
rozpočtu roku 2024. V tomto případě by návrh usnesení zněl: „Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje 
rozpočtové provizorium na rok 2025; do doby schválení rozpočtu Obce Lichkov na rok 2025 budou 
měsíční výdaje hrazeny maximálně do výše 1/12 schváleného rozpočtu Obce Lichkov na rok 2024“. 

Předsedající dále uvedl, že Návrh rozpočtu je předkládán jako schodkový: příjmy ve výši Kč 
13.399.500,--, výdaje ve výši Kč 13.561.337,--, (schodek ve výši Kč 161.837,-- bude uhrazen z rezervy 
obce) a z fondu obnovy vodohospodářské infrastruktury. Předkládaný návrh rozpočtu však nezohledňuje 
splátky úvěrů ve výši Kč 913.300,--. Celkové financování (schodek) tak bude ve výši Kč 1.075.137,--. 
Pan Jaroslav Merta, na minulém zasedání, požadoval přehled predikcí, navržených příjmů a konečných 
výdajů rozpočtů z předešlých let, tabulky byly přílohou podkladů – promítnuto na plátno. 

Rozprava: 
Paní Denisa Sejkorová uvedla, že tabulka obsahuje daňové položky, rozpisy jednotlivých daní, 

dále návrh RUD, tedy predikce, co přijde na obec a co se následně navrhuje do rozpočtu na příjmovou 
stránku. Tabulka dále obsahuje skutečnost, co byl zůstatek v rezervě, na bankovním účtu. Přehled je 
zpracován od roku 2018 do roku 2023. Někdy predikce odpovídá skutečnosti, v některých letech se 
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skutečnost liší od predikce. Záleží na tom, co stát vybere na daních a dle procentuálního podílu dle RUD 
stát posílá finance. Tabulka dále obsahuje daň z hazardních her přesto, že nevstupuje do RUD. Dále jsou 
uvedeny položka za kompenzace v rámci covid-19, daň z nemovitostí – k 31. říjnu 2024, po zavedení 
daňových změn v rámci konsolidačního balíčku, je příjem ve výši Kč 416.000,--. Ve stejném období roku 
2023 to bylo Kč 203.000,--. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že to paní účetní pomáhá v sestavování rozpočtu, jaké částky má kam 
dát. V jednom z předestřených let byl návrh rozpočtu 6–7 milionů, predikce byla vyšší, a nakonec přišlo 
peněz více. 

Paní Denisa Sejkorová uvedla, že ano, dlouhodobě je zavedeno, že se rozpočtuje na příjmech 
méně, je lepší být opatrný, aby se nestalo, že nebude na výdaje. Většinou přichází více, ale byly i roky, 
kdy bylo méně. Posledně to bylo v letech 2020 a 2023. 

Pan Jaroslav Merta se dotázal, jak byla v předchozích letech, k 31. prosinci, rezerva obce? 
Paní Denisa Sejkorová uvedla, že se to pohybuje kolem Kč 5.000.000,--. V měsíci lednu se bude 

převádět cca Kč 800.000,-- do obnovy vodohospodářské infrastruktury. 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že by se schodkového rozpočtu nebál, neboť plánovaný schodek je ve 

výši jako v předešlých letech. Důležité je, že rezerva je dostatečná. 
Pan Martin Matoulek se dotázal, jakou minimální částku je třeba na rezervě ponechat? Z rezervy 

se nemůže vzít vše. 
Paní Denisa Sejkorová uvedla, že to není nikde a ničím dáno. 
Pan Martin Matoulek uvedl, že je to tedy jen na paní účetní. 
Paní Denisa Sejkorová uvedla, že to není na účetní, ale na zastupitelích, účetní jenom zpracovává 

rozhodnutí zastupitelstva. Je to na zastupitelích, co si schválí. Rezerva se vytváří pro budoucí akce, na 
spoluúčast např. při opravách v rámci obce. Na toto slouží vytvořená rezerva, tato se udržuje ve výši 
kolem Kč 4.000.000,-- a pod tuto částku se nejde. Takto je to dlouhodobě zavedeno. Obec čekají opravy 
mostů, bude se převádět do obnovy vodohospodářské infrastruktury, to je částka, která se nevybere na 
stočném. Vybrané stočné pokryje provoz, ale ne obnovu. 

Předsedající uvedl, že byl obci doručen požadavek nájemce na vybavení budovy restaurace, 
požadavek přeposílal zastupitelům. Šlo o kompletní výmalbu celého objektu, v rámci zednických 
zapravení poškozených omítek – obci byla doručena cenová nabídka na výmalbu I. a II. NP, bez sklepů, 
ve výši Kč 79.000,-- s DPH, dále bylo požadováno vybavení kuchyně kuchyňskou linkou, sporákem a 
lednicemi. Zástupci obce byli v bývalé restauraci v Branné, kde je k dispozici použitý elektrický sporák. 
Po konzultacích se servisem není na tento model servis, ale je k dispozici plynový sporák Alba 900 x 900 
mm s elektrickou troubou, r. v. 1985, který dosloužil ve školní kuchyni v Ústí nad Orlicí, dodání 
repasovaného sporáku přestavěného na PB by bylo nejdříve po Novém roce, cena s DPH kolem Kč 
30.000,--. Nad sporák je třeba vzduchotechnika, odsávání, stávající nevyhovuje, použité je k dispozici na 
Kč 8.228,-- bez osvětlení. Dále jsou k dispozici až tři pracovní stoly, které by bylo možné použít, jeden je 
s vestavěným levým dřezem rozměru 1.900 x 800 x 900 mm, druhý je otevřený rozměru 1.800 x 600 + 
950 mm a třetí je uzavřený s posuvnými dvířky, rozměr 1.800 x 800 x 900 mm, cena za kus Kč 10.000,-- 
až Kč 13.000,--. Pro představu, nový sporák Alba se pohybuje kolem Kč 110.000,-- bez DPH. Chlazení 
bylo nabídnuto nové, zn. Redbox 700 l, GN 2/1 v hodnotě Kč 33.000,-- s DPH. Stejně tak mrazák 
stejného výrobce, stejných rozměrů. Předsedající dále uvedl, že bylo požadováno nové čalounění 
stávajících židlí, oslovil čalouníka z Jablonného nad Orlicí a nabídka je á Kč 400,-- s DPH za sedák, židlí 
je 52. Židle jsou pivovaru, kdy pivovar nabídl, že dodá nový výčepní pult, pokud obec nechá židle 
přečalounit. Výčepní pult by byl ve výpůjčce obce a stejně jako další majetek pivovaru by se předávacím 
protokolem předal nájemci. Dále je požadována pračka se sušičkou, to je otázka, co by si nájemce 
představoval, dle internetu odhadl cca Kč 14.000,--. Není to nejlevnější varianta, současně se nejedná o 
top zboží, ale vzhledem k tomu, že se bude kupovat na IČ, záruka bude omezena. Dále je požadována 
výměna světel v restauraci za LED technologie a z poslední revize elektro je třeba opravit závady. Je 
problém s osvětlením ve sklepech, je problém s elektrickým ohřevem bojlerů, je problém 
s elektroinstalací v kotelně. Pokud se bude topit v kotli, bojlery budou vytápěny. Do ukončení topné 
sezóny je třeba provést opravu. Výměnu osvětlení odhadl na Kč 20.000,--. Nabídka na vyřazenou lednici 
do výčepu, s prosklenými dveřmi, včetně vyřazených hrnců do kuchyně, je Kč 3.000,--. Lednice je zn. 
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Liebherr a nová se pohybuje kolem Kč 25.000,--. Je nabídnuta záruka na vyzkoušení. Řeší se závady 
v rámci plynu, to by mělo být jen za materiál, opravu provádíme sami. 

xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že koukne na internet a pošle nějaký návrh osvětlení restaurace, má 
představu, že by se mělo jednat o čtverce 500 x 500 mm, asi 6–7 kusů. 

Předsedající uvedl, že si nyní nevybavuje, kolik světel je ve výčepu, ale v zadní části stropní světla 
nejsou, jsou tam pouze čtyři nástěnná svítidla. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že to zhruba počítal, vychází mu to kolem Kč 230.000,--, ale není to 
přesně. 

Předsedající uvedl, že náklady na opravu a vybavení restaurace jsou odhadovány na cca ¼ milionu 
korun. Je na zastupitelích, jak se rozhodnou. Pokud se řekne, že ne, je to na nájemci. 

xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že pokud zastupitelstvo řekne, že ne, potom je nájem bezpředmětný. 
Předsedající se nájemce dotázal, proč odchází z restaurace, kde působí do konce roku 2024? 
xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že odchází proto, že restaurace je na kraji obce, v obci jsou dva sály. 

Jeden je v centru, druhý je na okraji, kde je on. Veškeré akce se konají v centru a na okraji je minimální 
pohyb lidí, minimální počet zákazníků. Proto se rozhodli nájem neobnovit a poohlédnout se po něčem 
jiném. Přes léto je to dobré, jedná se o rekreační oblast, ale jak přijde září, říjen, tržby padnou třeba na Kč 
1.000,-- za týden. 

Předsedající uvedl, že o tomto slyšel od starosty tamní obce, bavil se s ním, prý byla možnost 
prodloužení nájmu, ale ze strany nájemce nebyl zájem. 

xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že mu pan starosta sliboval nějaké podmínky, ale když mělo dojít na 
akci, tak od toho dal ruce pryč. Byl problém s topením, měl podmínku prostory temperovat. Chápe, že 
hospodu ano, ale proč temperovat sál? 

Pan Martin Matoulek uvedl, že původní požadavek byl pouze na výmalbu. Je to pro něho nová 
věc, počítal pouze s výmalbou. Nyní přišlo dalších pět bodů požadavků, přišlo to až po schválení nájmu. 

Předsedající uvedl, že pronájem je schválen, ale nájemní smlouva není uzavřena. Nájemce měl 
původně požadavek na výmalbu objektu. Zastupitelům však říkal, že pokud se pronájem schválí, je třeba 
dát peníze na vybavení kuchyně. Nevěděl kolik, proto pořídil cenové nabídky dle požadavků. 

xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že se mluvilo i o čalounění na židlích, stávající je špinavé a potrhané, 
mluvil o tom i se zástupcem z pivovaru. Volal mu před několika dny a vše chtějí směřovat k měsíci lednu 
2025, když bude pult, mohou otevřít co nejdříve, třeba již k 1. únoru. 

Předsedající uvedl, že poptával ještě jednoho malíře, slíbil podat nabídku, ale zatím se neozval. 
Realizace by byla až po Novém roce, stejně jako podaná nabídka. Stejně tak repas sporáku bude až po 
Novém roce, do konce roku nestíhají. Pracovní stoly nejsou problém, jsou skladem, stačí je přivézt, 
lednice se musí objednat. Dokud zastupitelstvo neřekne, tak se nic neobjedná. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že v tuto chvíli neví, jak to uchopit a pro co se má rozhodnout, je to 
Kč 250.000,--, možná Kč 300.000,--. Neví, jak se k tomu postavit, během 2–3 měsíce se do restaurace 
dají tyto peníze, víme, jak dlouho zde bylo vyhlášené výběrové řízení, kolikrát se to oddalovalo. Starosta 
si jistě zjišťoval nějaké informace, kde a co nájemce provozoval. Neví, co bude za rok. Je mu jasné, že se 
to dává do obecního, má dilema. 

Paní Mgr. Pavla Jelínková uvedla, že se jedná o opravdu velkou částku, ale do restaurace se 
dlouhá léta nenainvestovalo vůbec nic. Pokud chceme objekt pronajmout, tak snad nikdo by nešel do 
prázdné hospody, leda by měl vlastní vybavení. Víme, jak dlouho jsme se snažili objekt pronajmout. 
Všechno vybavení nám zůstane, bude to obecní majetek, kuchyň bude vybavená. Kdyby došlo k tomu, že 
současný nájemce nájem ukončí, již to bude lukrativnější pro případného dalšího zájemce. Nyní je to 
velká částka, ale do hospody se opravdu neinvestovalo. Pokud chceme mít v hospodě nájemce, mělo by 
se do hospody investovat. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že je třeba se podívat do minulosti, jak zde hospoda fungovala, měl to 
v rodině, nějaké informace má. Tehdy to fungovalo tak, že hospoda byla nájemci pronajata pivovarem, 
tehdy nájemce obci platil Kč 10.000,-- až Kč 12.000,-- měsíční nájem, k tomu měl obrovské náklady jak 
na vytápění, tak i na elektřinu, protože tam byla stará topidla. Musel se ohánět, a když přišel na obec, tak 
mu bývalý starosta moc nakloněn nebyl, že by do hospody nějakou korunu pustil. Taktéž hospoda nebyla 
vybavena, vše, co měl v kuchyni, tak si sám sehnal, pro sporák jel do nějaké školy u Náchoda, kde jej 
vyřazovali, musel si nakoupit i ledničky. Prostě vše, aby to mohl provozovat, tak si musel koupit a 
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pořídit. Sám nemá problém s věcmi, jako je výmalba, oprava světel, oprava elektroinstalace, je to obecní 
objekt, do tohoto by se mělo investovat. K dalšímu vybavení již trochu výhrady má, na druhou stranu 
chápe vyjádření paní Mgr. Pavly Jelínkové a dokázal by pro to zvednout ruku, aby se alespoň něco, když 
ne všechno, aby se ty základní věci pořídily, to by mělo být správně. Jen pro představu připomněl, jak to 
v minulosti fungovalo, nájemce to zde nikdy neměl jednoduché, nyní je nájem Kč 1.000,--. Když se 
zainvestuje, má tu zkušenost, také bydlel v obecním bytě v Lichkově, jakmile se mu tam něco vyměnilo, 
ihned se mu to projevilo na výši nájmu. Je tedy třeba si uvědomit, že nájem v hospodě je jenom Kč 
1.000,-- a zájemci nejsou. To je třeba si uvědomit, když se bude rozhodovat, asi pro něco ruku zvedne. 

Pan Martin Matoulek se dotázal, zda je třeba to rozhodnout teď a hned? 
Předsedající uvedl, že se o tom nemusí rozhodovat dnes, ale pokud se to odloží, bude se o tom 

jednat až na některém dalším zasedání. 
Pan Vladimír Bednář uvedl, že musí odejít do práce, zastává názor paní Mgr. Pavly Jelínkové, 

nájemce potřebujeme, dlouho se tam neinvestovalo. Jsou to velké peníze, je pro vybavení hospody dle 
požadavků. 

Předsedající uvedl, že navrhuje do rozpočtu na rok 2025 doplnit částku ve výši Kč 250.000,-- na 
opravy a vybavení hospody. 

Pan Jaroslav Merta uvedl, že s tím souhlasí, říkal jen, jak to bylo, je schopen pro návrh zvednout 
ruku. Je třeba si uvědomit co je obecní a co není. Dotázal se, jak to bude s pivovarem? Smlouva je s obcí, 
jak tam bude pivovar vstupovat? 

V 19:30 hodin odchod pana Vladimíra Bednáře – omluven z pracovních důvodů. 
Předsedající uvedl, že pivovar zde má své zájmy, mělo by se čepovat jeho pivo, proto to vybavení. 

Obec má s pivovarem smlouvu a má zapůjčené vybavení, tedy stoly a židle a reklamu na fasádě. I pult by 
byl zapůjčen obci a obec by to nájemci podpůjčovala. Je na nájemci, jak se potom s pivovarem dohodne a 
jaké bude mít benefity. 

Pan Martin Matoulek se dotázal, zda je ve smlouvě uvedeno, když nájemce ukončí nájem a cokoli 
zničí nebo poškodí z věcí, co obec nyní zakoupí, zda za to odpovídá nájemce a zda to bude nějakým 
stylem, třeba finanční kompenzací, vracet obci? Když poškodí např. sporák, poškodí výmalbu, to, co se 
tam nyní nainvestuje, zda je to nějakým způsobem ošetřené? Zda to uhradí nebo zda je to jako se 
sociálními byty. Zda jsou všechny opravy za obcí? 

Předsedající uvedl, že to zatím v žádných smlouvách nebylo, objekt byl téměř bez vybavení, je na 
zvážení, zda oslovit právníka, aby připravil nájemní smlouvu. Nájemní smlouva zatím není s nájemcem 
uzavřena. 

Paní Mgr. Pavla Jelínková uvedla, že třeba, aby ve smlouvě bylo ošetřeno to, že pokud se něco 
poškodí, je to třeba opravit nebo nahradit, objekt převezme vymalovaný, předá jej také vymalovaný. Je 
třeba to ošetřit smlouvou, aby objekt nebyl předáván obci zdemolovaný. Je pro oslovení právníka. Dále se 
nájemce dotázala, zda stále trvá nabídka otevírací doby, dle podané nabídky? 

xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že to stále platí, takto to chtějí. Mohou upravit otevírací dobu třeba na 
podzim, když nebudou lidi. Počítají s tím, že v hospodě budou a pokud tam budou, bude otevřeno. 

Předsedající se dotázal na zvířectvo? 
xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že si četl zápis ze zasedání, opravdu z hospody nechtějí dělat kočičí 

kavárnu a ani psí kavárnu. Mají dva psy, které si musí vzít s sebou, ale mají představu, že si postaví 
kotec. Zastává názor, že kočka a pes do hospody nepatří. Mají činčily, ale ty by byly uvnitř. 

Paní Alexandra Stejskalová se dotázala, zda nájemce má nějakou kauci, kterou musí složit, která 
by sloužila k případné úhradě škod? Je namístě staré smlouvy upravit. Výmalbu, vše do původního stavu, 
aby se do objektu pořád jen neinvestovalo. 

Předsedající uvedl, že jak smlouvy před 10 lety převzal, tak byly sjednávány dále. Osloví 
právníka. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že i topení by se mohlo zahrnout do nájmu. Minulý nájemce si musel 
kupovat otop a topit si. 

Předsedající uvedl, že obec nezajištuje topení. 
Pan Martin Matoulek uvedl, že by to mohla nakoupit obec a rozpustit to do nájmu, mohlo by to 

být pro nájemce ulehčení, aby nájemce nemusel v lednu platit Kč 100.000,-- za uhlí. Je to pro začínajícího 
nájemce velká částka. 
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Předsedající opětovně navrhl, aby do rozpočtu na rok 2025 byla doplněna částka ve výši Kč 
250.000,-- na opravu a vybavení hospody. O návrhu rozpočtu se bude hlasovat jako o celku, v případě 
jeho neschválení by se hlasovalo o jednotlivých paragrafech. 

Paní Denisa Sejkorová uvedla, že se to musí rozdělit částkou Kč 100.000,-- na opravy a částkou 
Kč 150.000,-- na vybavení. 

Pan Martin Matoulek se dotázal na pancéřové dveře na bunkr, je to pro něho novinka, nemluvilo 
se o tom. Bunkr je majetkem obce? 

Předsedající uvedl, že bunkry jsou v inventurách, jedná se o majetek obce od roku 2012, proto se 
nejedná o dotaci na činnost, ale o opravu obecního majetku. Mělo by se jednat o cenu za materiál a něco 
málo za práci. Vše bude na smlouvu, protože výrobce není živnostník. Smlouva bude s nájemcem, obci to 
bude nájemcem přefakturováno. Dveře budou majetkem obce, pevně spojené s budovou. Pokud bude 
nájem objektů ukončen, dveře tam zůstanou. Je to stejné jako s replikami střílen na druhém objektu, které 
se osadily v roce 2023. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že žádost je podávána na práci s mládeží. 
Předsedající uvedl, že je to zvelebování obecního majetku, proto se neprojednává žádost na 

činnost, ale je to navrženo přímo do rozpočtu, jako oprava obecního bunkru. 
xxxxxxxxxxxxxxxxx se dotázal, zda je nějaký posun ve věci záměru výstavby chodníku od 

kovárny? Chodit po silnice je neštěstí, auta jezdí rychle, chodí po krajnici a chodce škrtají zrcátky. 
Nezastaví, nepočkají, až chodci přejdou, ne, ty vypadni do příkopu. 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx uvedla, že když chodí s dětmi, raději jde první, aby auto porazilo 
ji. Denně tam chodí, chodí tam xxxxxx, xxxxxxxxxxx. Jedná se o bezpečnost. Je možné postavit chodník 
na druhé straně, když není zájem a souhlas na straně dle projektu? 

Předsedající uvedl, že se o tomto chvíli bavili na jarmarku, sliboval, že svolá schůzku s vlastníky 
dotčených nemovitostí. Zatím se k tomu nedostal, navrhl termín za týden, třeba středu po 17:00 hodině, 
když bude po práci. Otázkou je, kdo přijde. Variantou je i chodník na druhé straně, byť bude většina 
přecházet přes silnici, aby šli po chodníku. Projekt počítá s tím, že více lidí vyjde z domu přímo na 
chodník. Když není shoda na stávajícím projektu, bezpečnější bude na chodník přejít než chodit po silnici 
bez chodníku. 

xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxuvedla, že vše bude bezpečnější, než stávající stav. 
Bezpečnost je pro ni na prvním místě. 

xxxxxxxxxxxxxxxxx se dotázal, zda těm, kteří na schůzku nepřijdou, zda je jim možné pozemky 
vyvlastnit? 

Předsedající uvedl, že o tomto neuvažoval, není schopen odpovědět, neví, zda je to právně možné. 
Pan Jaroslav Merta uvedl, že by se to mohlo zkusit upravit, když ne stálou, tak alespoň 

přechodnou úpravou. Požádat správce silnice, že je tam třeba zvýšený pohyb chodců. Vídáme to na 
silnicích. Chodí se tam do školy, dalo by se to odůvodnit. Alespoň do doby, než se chodník postaví. Je to 
na zvážení, zda to nevyřešit, v tomto nebezpečném úseku, prozatím alespoň takto. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že to má od lidí naposlouchané, myslí si, že je na zvážení varianta 
chodníku na druhé straně silnice. Přijde mu to jednodušší, sice jak říká starosta, musí se přecházet, bude 
přechod. 

Předsedající uvedl, že tam přechody nebudou, to by musely být před každým domem. 
Pan Martin Matoulek uvedl, že by raději viděl chodník na druhé straně, přijde mu to jednodušší a 

reálnější získat pozemky. Úsek pod xxxxxxxxxxxxx je problematický, je to hodně zúžené, asi by se to o 
hodně prodražilo, mají tam opěrnou zídku. Běžte si to tam poslechnout a uvidíte. 

Předsedající uvedl, že opěrná zídka je vyprojektovaná, je součástí projektové dokumentace a 
vlastníci přilehlé nemovitosti s tím nemají problém. Sice zatím nepodepsali smlouvu, ale příslib dali. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že je na zvážení, zda nezkusit druhou stranu silnice, zda by to nebylo 
levnější než plnit všechny požadavky nyní dotčených. Na druhé straně jsou tři, možná čtyři, vlastníci. 
Souhlasí s výstavbou na druhé straně. 

Předsedající uvedl, že po zapracování navržených změn je tedy návrh rozpočtu předkládán jako 
schodkový: příjmy ve výši Kč 13.399.500,--, výdaje ve výši Kč 13.891.197,--, schodek bude kryt z 
rezervy vytvořené v minulých letech a z fondu obnovy vodohospodářské infrastruktury. Celkové 
financování (schodek) tak bude ve výši Kč 1.404.997,--. 
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Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před projednáním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 
hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Rozpočet Obce Lichkov, IČ: 00279161, na 
rok 2025 jako schodkový: příjmy ve výši Kč 13.399.500,--, výdaje ve výši Kč 13.891.197,--, schodek 
bude kryt z rezervy vytvořené v minulých letech a z fondu obnovy vodohospodářské infrastruktury 
– dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A - A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 7 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

2p) Podání žádosti o dotaci na dětské hřiště u NADACE ČEZ 

Dne 6. prosince 2024, pan Martin Matoulek, přípisem ze dne 5. prosince 2024, zaslal návrh na 
podání žádosti o dotaci na dětské hřiště u NADACE CEZ, včetně návrhu usnesení ve znění: 
„Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce k podání žádosti o dotaci u NADACE ČEZ v sekci 
ORANŽOVÉ HŘIŠTĚ a to ve výši 950 000,- na projekt VYBUDOVÁNÍ DĚTSKÉHO HŘIŠTĚ na p.p.č. 
264/1 v katastrálním území Lichkov, a to na finančně poníženou variantu pana Martina Matoulka.“ 

Rozprava: 
Pan Martin Matoulek uvedl, že pouze zopakuje to, co říkal v úvodu, že to zjistil až dne 4. prosince 

2024, proto navrhl doplnění programu, grant je otevřen na další rok, žádosti se mohou posílat od data 
zveřejnění. Neříká, že to starosta musí posílat teď hned, je na to celý příští rok, myslel to v dobrém, aby 
na to byla obec připravena. Případný rozdíl k dofinancování by byl kryt z rezervy, nějakou rozpočtovou 
změnou. Starosta mu to nechtěl dát, při finančním výboru, do rozpočtu na rok 2025, ale mluvil o 
rozpočtové změně. 

Předsedající uvedl, že se o tom na finančním výboru mluvilo, nevědělo se, co bude, neví se částka. 
Pan Martin Matoulek uvedl, že ano, neví se částka dotace, není schopen to říci na korunu, ale 

rozdíl k doplacení by byl ve výši kolem Kč 250.000,--. Starosty se ptal, zda to bude podávat automaticky, 
nebo zda se o tom musí hlasovat ke každému podání, jak mu to bylo doporučeno od paní z nadace. 
Telefonicky má domluvené, že se to má zkoušet třeba po třech měsících, po půl roce. Většinou na první 
žádost maximální částku nedají. To je postup, který mu byl doporučen. Starosta po něm chtěl další 
usnesení, proto jej napsal a poslal. Ví, starostovi s dětským hřištěm nedá pokoj, nemá to brát osobně, ale 
je to občanské vybavení, které mu v obci chybí. 

Předsedající uvedl, že se již k dětskému hřišti vyjadřovat nebude, je to pořád dokola, domnívá se, 
že jsou důležitější věci. Je třeba zmínit i to, že dotace se poskytují až do výši Kč 2.000.000,--, ponížený 
rozpočet na dětské hřiště byl kolem Kč 1.200.000,-- – promítnuto na plátno. Otázkou je, kolik a zda 
vůbec bude dotace poskytnuta a rozdíl je třeba dofinancovat. Potom bude na jednání, zda v případě dotace 
např. ve výši jen Kč 100.000,--, do toho jít. Zcela pomíjí to, že se připravila plocha pro dětské hřiště, 
projektová dokumentace počítá, mimo jiné, i s lanovkou a tím pádem se svažitým terénem. Připravená 
plocha je rovná. 

Pan Martin Matoulek uvedl, že vždy říkal, že by do toho nešel v případě, kdy to nebude z 90 %, 
nebo z 80 % kryto dotací. Ví, že v rozpočtu nejsou peníze. Pokud obec dostane Kč 100.000,-- dotace, jde 
od záměru ustoupit. Žádáme o Kč 950.000,--. Ví, že to starostovi přidá práci, ale mělo by se to podat. 
Plocha byla připravena po konzultaci s projektantem, upravena byla sponzorsky od xxxxxxxxx, je to další 
krok kupředu. Nechce to tlačit, na některé věci nemá kompetence. 

Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před projednáním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným 
hostům. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce k podání žádosti o dotaci u NADACE 
ČEZ v sekci ORANŽOVÉ HŘIŠTĚ a to ve výši 950 000,- na projekt VYBUDOVÁNÍ DĚTSKÉHO 
HŘIŠTĚ na p.p.č. 264/1 v katastrálním území Lichkov, a to na finančně poníženou variantu pana 
Martina Matoulka, 
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1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N A - A Z A A - A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 5 – 1 – 1, usnesení bylo schváleno. 

V 19:56 hodin odchod 2x host, předsedajícím vyhlášena přestávka od 19:56 do 20:01 hodin. 

Informace obce: 

• poděkování účinkujícím, pořadatelkám a pomocníkům, prodejcům a vystavovatelům za uspořádání a 
zajištění tradičního Vánočního lichkovského jarmarku 

• poděkování členům JSDHO za zbrojení parní lokomotivy vodou v žst. Dolní Lipka (poděkování zaslal 
i pořadatel akce) 

• Změna č. 3 Územního plánu Lichkov – pracuje se na 2. etapě – Upravený návrh Změny č. 3 Územního 
plánu Lichkov pro vydání zastupitelstvem – nestihne se zpracovat do konce roku 

• ze strany Státního fondu podpory investic, již osmý měsíc, probíhá veřejnosprávní kontrola Obce 
Lichkov na akci „Sociální byty v obci Lichkov“ – kontrola plnění podmínek dotace poskytnuté dle 
smlouvy č. 1128110006; ve dnech 26. července 2024 a 9. října 2024 starosta podal dotaz na stav věci – 
zcela bez reakce, není vyrozumění, a ani žádný závěr z kontroly 

• dne 6. prosince 2024 se v Lukavici konala Valná hromada Sdružení obcí ORLICKO, od 1. ledna 2025 
jsou platné nové stanovy, novým členem sdružení je od 1. ledna 2025 obec Žampach, vedení sdružení 
je nezměněno, stejně jako složení správní rady, volba revizní komise by se měla konat za rok 

• 23. prosince 2024 – tradiční Vánoční Vigilie v kostele sv. Josefa – dělníka v Lichkově – zve 
příležitostný pěvecký sbor, pořadatelé a obec 

• 18. ledna 2024 – divadelní představení „LÉDA“ – spolek Diviš, Žamberk 
• 24. ledna 2025 – IV. obecní ples – hraje Tiger Swing – zve obec a pomocníci 
• 1. března 2025 – divadelní představení „Laskavá žárlivost“ – spolek Na skále, Helvíkovice 
• 8. března 2025 – setkání k MDŽ – zvou zahrádkáři a obec 
• přelom březen/duben 2025 – divadelní představení „Sůl nad zlato“ – ochotníci z Těchonína – termín 

bude upřesněn 
• Lichkovský Občasník – od roku 2025 bude vycházet v elektronické podobě, dostupný na 

https://www.lichkov.cz/lichkovsky-obcasnik-novy; zájemci o klasický výtisk, prosím, kontaktujte 
starostu a bude Vám dodáván do Vaší poštovní schránky; k vyzvednutí bude též na obci 

• nedoplatky vůči obci k 9. prosinci 2024 (nedoplatky po splatnosti): vodné a stočné 2/3 2023 Kč 820,72 
(původně Kč 820,72) – jeden poplatník; vodné a stočné 3/3 2023 Kč 1.244,10 (původně Kč 1.244,10) 
– 1 poplatník; vodné a stočné 1/3 2024 Kč 4.931,20 (původně Kč 5.788,--) – 3 poplatníci; vodné a 
stočné 2/3 2024 Kč 7.166,60 (původně Kč 17.246,60) – šly upomínky, telefonování; odpady celkem 
Kč 6.300,-- – šly upomínky;  neuhrazené služby 2024 Kč 0,-- (původně Kč 468,--); neuhrazené faktury 
2024 Kč 0,-- 

• plnění rozpočtu k 30. listopadu 2024: příjmy schválené ve výši Kč 11.565.040,--; upravené Kč 
12.968.630,59; skutečnost Kč 15.581.004,59 – příjmy na 120,14 %; výdaje schválené ve výši Kč 
12.701.666,--; upravené Kč 15.078.154,08; skutečnost Kč 14.727.841,58 – výdaje na 97,68 %; rozdíl 
příjmy/výdaje Kč 853.163,01 (k 30. listopadu 2024 Kč 537.752,83) – finka je vyvěšena na webu. 

Diskuse 

• Pan Martin Matoulek uvedl, že má jednu prosbu od občanek z Lichkova, a to ohledně zimní údržby. 
Zeptal se, zda je možné prohrnovat cestu ke hřišti, účelovou komunikaci 11 a potom jestli je možné 
prohrnovat zadní cestu až k xxxxxxxxxxxxxx? Sesypaly se na něho, nebude říkat, kdo a kolik, nebude 
jmenovat, jen předává informaci. Byl by rád, aby se to v pasportu komunikací změnilo, protože se 
díval, že na těchto komunikacích není zapsaný posyp a vyhrnování. Občanky odkázal na starostu, není 
to v jeho kompetenci, volat obecním zaměstnancům, musí to řešit takto, přes starostu. Neví, zda 
volaly. Chtěl poprosit, zda je to možné, nebo zda stačí říci zaměstnancům, jeďte tam a tam nebo zda to 
starosta musí dát do pasportu komunikací. Díval se do něj, není to v něm uvedeno. Jsou tam rodiny 



23 
 

s dětmi, mají kočáry, tahají popelnice. Slíbil, že se o tom pobaví, žádá tedy starostu o provedení změny 
v pasportu komunikací tak, aby se tam zimní údržba prováděla. 
o Předsedajíc uvedl, že pasport komunikací schvaluje zastupitelstvo, je to věc zastupitelstva, ne 

starosty. O problému se zimní údržbou ví, jedná se o více komunikací v obci, ne jenom o tyto dvě, 
problém je v tom, že komunikace nemají zpevněný povrch a když je mokro, radlice hrnou cestu, 
štěrk, bláto, drny a kamení. Obecní komunikaci ke hřišti opravoval Tatran, dával si tam štěrk, a 
když tam pojede pluh, štěrk bude nahrnut do trávníku, který Tatran udržuje sekáním. Když je málo 
sněhu, alespoň se cesty projede traktorem, aby byly koleje, nebo se to odcouvá s pluhem, aby 
nedošlo k poškození povrchů cest. Komunikace s nezpevněným povrchem není obec schopna 
vyčistit tak, jako komunikace asfaltové. Problém byl od pátku, technika jezdila a odklízela co šlo. 
Pokud není pevný podklad, nejsme schopni komunikaci vyčistit. Servis na přední naklápěcí radlici 
zatím není dokončen, máme k dispozici pouze zadní pluh, který hrne pouze vpravo, ve směru jízdy. 
Ten je na Zetoru, John Deer má zapřažený posyp. Oba traktory mají nasazeny lopaty čelních 
nakladačů. Jsou stížnosti, že se to hrne před domy. Je v kompetenti zaměstnanců, aby prováděli 
zimní údržbu. Tito vědí, kdy a kam mají zajet a co mají uklidit, co si mohou dovolit. 

o Pan Martin Matoulek uvedl, že řešil popeláře, kdo rozhoduje o tom, kdy a kdo má kam jezdit a kdy 
ne? Je hloupost, aby starosta volal, „dnes vyjeďte, zítra ne“. Zas konkrétní případ: v neděli byl 
obměk, proč se to nestáhlo? Dnes ráno to zase celé zmrzlo. Stejné to bylo na dolním konci, ráno se 
tam byl podívat, jsou tam koleje. Chápe, že se některým přes to jezdí špatně. Proč se to prostě 
nestáhne, když je obměk. Za tu hodinu to chlapi mají přelítlé. To se jim nechce během neděle 
vstávat? Neví, jak toto funguje, proto se ptá. Jde mu o to takové vypilování toho systému. Proti 
zaměstnancům nic nemá. Za obec a zaměstnance je zodpovědný starosta, neptá se zaměstnanců, ptá 
se starosty. 

o Předsedající uvedl, že se jedná o subjektivní pocit pana Martina Matoulka, již to zde padlo, od 
pátku jezdil Zetor se zadní, pevnou, radlicí, hrnulo se pouze vpravo. Současně jezdil i John Deer, 
který má zapojený posyp. Když byl obměk, zaměstnanec přišel do dílny a zjistil, že na Zetoru je 
prázdné levé přední kolo. Opravu o víkendu sám neprovede a servis není, řešilo se to až dnes 
v pondělí. Kolo je opraveno. Problém je v tom, že zaměstnanec sám nepřepojí sypání za zadní 
radlici, proto z nejhoršího obec čistil pouze čelním nakladačem, což je problém, lopata nekopíruje 
terén, takže nezpevněné komunikace ryje. Může se to zkusit, pana Martina Matoulka obec zaměstná 
a zaměstnancům to může ukázat, případně je to naučit. 

o Pan Martin Matoulek uvedl, že jenom upozorňuje, že nechce zítra poslouchat, že má něco proti 
obecním zaměstnancům, aby se mu to nevrátilo, nic takového neříká. Požadavky vzešly ze strany 
občanů. Je to na diskuzi, když přijde někdo s nějakým problémem, je potřeba se o tom tady pobavit. 
On zaměstnance nemůže někam poslat. 

o Předsedající se pana Martina Matoulka dotázal, jaký navrhuje postup k údržbě obecních 
komunikací? 

o Pan Martin Matoulek se dotázal, zda drny, štěrk a kamení, vyvalené po zimě, zda je to problém po 
zimě srovnat a vrátit to zpátky? 

o Předsedající uvedl, že se musí sehnat nějaká technika, která to nahrne zpět a musí se to zhutnit. 
Když tam jsou drny a bláto, jak to hutnit? To budou celou zimu v blátě? 

o Paní Alexandra Stejskalová uvedla, že tam bude bláto, to nikdo neopraví, je to problém, není to 
jednoduché. Jednou projede traktor, cesta bude zničená a celou zimu se bude chodit v blátě. Není 
možné to opravovat po každém vyhrnování. 

o Pan Martin Matoulek se dotázal, zda se snad vytváří rýhy 10–20 cm? To by pak byl problém. 
o Paní Alexandra Stejskalová uvedla, že se pan Martin Matoulek má jít podívat do zatáčky za řekou, 

kde se strhl břeh a je tam bláto, do půlky komunikace je bahno, lidé v tom musí chodit, a to je 
komunikace asfaltová. Traktor jede a nedá se odhadnout, kde a co pod sněhem je. 

o Pan Martin Matoulek uvedl, že to neříká, příště to vyfotí a pošle. Bude si dělat zle, stejně tak to 
mohou poslat občani. 

o Předsedající uvedl, že mu také chodí fotografie. Je to jen a jen na zaměstnancích, kam si troufnou. 
Když je umrzlo, vyhrnuje se, když je podklad měkký, je to problém. 
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o Paní Mgr. Marie Foglová uvedla, že když je v pasportu komunikací uvedeno, že se posyp a údržba 
neprovádí, eso v rukávu má obec. 

o Předsedající uvedl, že dnes byl na problémových místech zaměstnanec opětovně a při couvání 
traktoru, čelním nakladačem, rovnal nerovnosti. Je to problém, cesty jsou měkké. Nedokáže si to 
představit, sám není traktoristy, ale samotný traktor je velký, byl dokonce požadavek na větší 
traktor. Za traktorem je zapojený tunový sypač s tunou štěrku, v předu je čelní nakladač s lopatou, 
přes kterou není vidět. Je problém se s technikou jenom otočit, nemáme pozemky, couvá se. 

o Paní Mgr. Pavla Jelínková uvedla, že neví, co se to nyní děje, nepamatuje to, poslední dobou není 
rok, aby si někdo někdy nestěžoval. Lituje starostu, když to musí poslouchat. V jejich ulici by si 
starosta sám mohl stěžovat, ulice je úzká, hrne se to na plot, sousedi mají permanentně stržený celý 
břeh. Je potřeba uklidit sníh. Na jaře všichni jdou a uklízí se. Nejenom na jaře, ale i během zimy, 
když odtaje. Je vděčná za údržbu, že si k domu zajede autem. Jedna si stěžuje na drny, důchodce, 
který je fit a věčně doma, si stěžuje na nahrnutý sníh. Ona přijede z práce a musí vyhazovat. 
Vždycky budou stížnosti a je to jen na člověku, jak se k tomu postaví. 

o Pan Martin Matoulek uvedl, že reaguje jenom na to, že někdo si musí sám vyhrnout celou cestu až 
k vyhrnutému a někdo třeba jen před tím barákem. 

• Pan Jaroslav Merta uvedl, že se dnes odložilo projednávání dopravního značení, proto zastupitelům 
sdělil, že v zaslaných podkladech zohlednil to, co minule prošlo a nějakým způsobem se zastupitelé 
dohodli na řešení, co by tam a kde mohlo být. Během času přemýšlel i nad dalším řešením, byl by rád, 
aby se to objevilo v programu na příští zasedání zastupitelstva. Policie vydala stanovisko, koukal do 
toho, několikrát si to četl a pochopil to až později. Diskutovalo se o cestě u kovárny, kde by se 
ponechala značka „E13“ s textem „Na povolení Městského úřadu Králíky“. Podle něho je to zbytečné, 
neboť policie jasně říká, že výjimka se neuděluje na základě té značky, ta je zbytečná, policie nechce, 
aby se tam dávala, ale aby se ponechalo „5 t“ samostatně. Dále říká, že „tomu, kdo projeví vážný 
důvod a neporuší bezpečnost silničního provozu, může správní orgán výjimku povolit“. Výjimka se 
neuděluje na základě dodatkové tabulky. Logicky, podle stanoviska policie, by tam měla být pouze 
značka „5 t“ bez dodatkové tabulky. Pokud tam bude chtít někdo projet, potom žádá správní orgán a 
výjimku, ale musí to zdůvodnit a neporušit BESIP. Takto to policie zdůvodňuje. To zaniklo, za toto se 
omluvil. Dále uvedl, že zastupitelům zašle e-mailem dvě metodiky k „zónám 30“, kterými se to řídí. 
Stejně je řízena „obytná zóna“ normou, podobné je to i u „zón 30“. Navrhuje i pracovní zasedání pro 
tento bod. 
o Předsedající uvedl, že pan Jaroslav Merta nezaslal podklady, proto to nebylo zařazeno do programu. 
o Pan Jaroslav Merta uvedl, že to je jedno, předsedající to odůvodnil, proto to stáhnul. Je pro 

projednání závěrečného návrhu na dalším zasedání. Je zajímavá i varianta „zóny 30“, bezpečnost na 
některých místech je špatná, třeba by to něco vyřešilo. Někde jede a kouká, co kde mají a napadne 
jej, že by to u nás také šlo. Možná by to bylo schůdnější, jak požadovaná „obytná zóna“. Požádal 
zastupitele, aby se na to podívali, aby se vědělo, co se bude projednávat. Pracovní jednání může být 
v širším kruhu, ne jenom komise, stejně jako to bylo s odpady, kterých se neúčastnil, byť mohl. 
Pokusí se to nějak domluvit. 

• xxxxxxxxxxxxxxxxx se dotázal, jak to dopadlo s řekou, zda to bude Povodí Labe čistit? Křoví a větve 
jdou do řeky, zda se bude prohlubovat řečiště. Poslední povodeň byla hrozná, ještě to protrhlo hráz, 
zda to bude někdo řešit? 
o Předsedající uvedl, že povodí bylo informováno, nově má informaci z Mladkova, bude se to řešit 

společně s krizovým řízením v rámci ORP Králíky. Poříčný má zájem to řešit, je dohodnuto, že se 
soukromí vlastníci sejdou na obci a bude se to řešit, obec bude prostředníkem. 

o Pan Jaroslav Merta požádal o bližší vysvětlení, zda se jedná o celý tok na katastru obce nebo jen o 
krizové části? Pan Ivan Matoulek na něco upozorňuje a on neví, o co se jedná. 

o Předsedající uvedl, že břehy, od hladiny po hranu koryta, spravuje Povodí Labe. Dále jsou většinou 
soukromé pozemky. Povodí má problém se k toku dostat, neboť vlastníci je nechtějí pustit přes své 
pozemky. Naposledy se čistil tok v prostoru u kovárny, to bylo přes obecní pozemky. Kam se 
dostali, to vytěžili a uklidili. Dále se nedostali, dále to neřešili. Problém je téměř po celé obci, krom 
náplavek po most u starého kravína. 
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o Pan Jaroslav Merta uvedl, že viděl techniku na poldru na Lipkovském potoce, to byla technika 
Povodí Labe? Přišlo mu, že se na hrázi, nebo na propusti, něco dělalo. 

o Předsedající uvedl, že o tomto neví, hráz není na lichkovském katastru, ale na katastru Dolní Lipky, 
je třeba opravit přeliv hráze, který byl poškozen při zářiové povodni. 

• xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx uvedla, že došlo ke změně autobusových jízdních řádů, nestihla 
podat připomínku k rannímu autobusu na králíky. Problém je v tom, že děti přijedou do Králík dříve a 
škola je zamčená, nepustí je do školy. Problém je jen na žluté škole. Řešila to i v Králíkách, problém je 
v tom, že když je mráz, děti musí čekat před školou. V bílé škole mohou děti do suterénu, ale na žluté 
ne. Odůvodňují to tím, že není dozor. Požádala, aby se kontaktoval dopravce se žádostí o posunutí 
odjezdu, alespoň o 10 minut, aby jezdil později. 
o Předsedající uvedl, že posunutí odjezdu se již jednou připomínkovalo, kraj to odmítl s tím, že to 

nejde. Může se to na kraj zaslat, otázkou je, zda je to možné, neboť je návaznost na další spoje. 
Požádal o zaslání podkladů, o jaký spoj se jedná, případně i s nějakým návrhem řešení. 

o xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx uvedla, že to již jednou řešila ve škole v Králíkách, škola 
děti odmítla do budovy vpustit s tím, že tam prý dělají nepořádek a nemají dozor. Prý mohou jít do 
suterénu bílé školy. 

• Pan Martin Matoulek uvedl, že pouze doplní problematiku prořezu koryta řeky, také to sledoval, 
zejména po té povodni. Již minulý rok po Vánocích, když byla zvýšená hladina, starostovi posílal 
nějaké fotky, aby se dalo zatlačit na povodí. Plně s tím souhlasí, je třeba koryto, od statku až ke 
xxxxxxxxxxxxxxxx, vyčistit. Je to neudržované, jsou tam vývraty, jsou tam podemleté stromy a samé 
roští. Chápe, že je nějaký problém se dostat přes pozemky. Ví o tom, že na Moravě, Povodí Moravy, si 
najmulo firmy a vše podemleté se likviduje, ale to je Povodí Moravy. Bylo by fajn, kdyby se na to 
zatlačilo nebo se o tom, alespoň nějakým stylem, jednalo. Je to potřeba, aby se to na našem katastru 
vyčistilo. 
o xxxxxxxxxxxxxxxxx uvedl, že od dvora směrem do obce jsou větve až do řeky, když stoupne voda, 

začne se točit, zpomaluje se a stoupá. U xxxxxxx je vyhnutý strom, visí nad vodu, to až spadne do 
řeky, bude zle. 

o Pan Martin Matoulek uvedl, že dole, nad xxxxxxxxxxxxxxxxx, je to stejné. Je to bordel, je to jejich 
a měli by se o to starat. Je to také v rámci bezpečnosti obce. 

o Předsedající uvedl, že to již řekl, bude se to řešit přes krizové řízení, v rámci ORP Králíky. 

V 20:27 hodin odchod 2x host. 

Žádné další příspěvky do diskuse nebyly, proto bylo přistoupeno ke kontrole usnesení, kterou 
provedla paní Denisa Sejkorová. 

Výsledky projednání zastupitelstva obce 
na zasedání dne 9. prosince 2024: 

Č.j.:149/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje ověřovatele zápisu, a to paní Mgr. Marii 
Foglovou a pana Jaroslava Mertu a zapisovatele pana Mgr. Romana Richtra, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:150/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje doplnění navrženého programu zasedání 
Zastupitelstva obce Lichkov dle zveřejněné Pozvánky z 2. prosince 2024 o bod č. 2p) – Podání 
žádosti na dětské hřiště u NADACE ČEZ, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N N - A A A A A Z 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 5 – 2 – 1, usnesení bylo schváleno. 
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Č.j.:151/24: Zastupitelstvo obce Lichkov revokuje své usnesení pod č.j. 105/24, ze dne 9. září 2024 
z důvodu nově podané žádosti o souhlas se zrušením železničních přejezdů P4090 v km 111,602 a 
P4091 v km 112,374 trati v úseku Letohrad – Lichkov – státní hranice, k. ú. Lichkov, obsahující 
upravený návrh možného řešení, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:152/24: Zastupitelstvo obce Lichkov souhlasí se zrušením železničních přejezdů P4090 v km 
111,602 a P4091 v km 112,374 trati v úseku Letohrad – Lichkov – státní hranice, k. ú. Lichkov za 
podmínky zajištění náhradního přístupu na pozemky a k objektům za tratí pro pěší i pro silniční 
vozidla podjezdem pod tratí (v km 110,604), který zůstane ve stávající podobě, po silnici č. II/312, 
sjezdem ze sil. II/312, který bude rozšířen, po obecní komunikaci vlevo od trati, která bude 
zpevněna a opatřena asfaltovým betonem až k rušenému přejezdu P4090 (km 111,602); dále bude 
náhradní přístup veden vlevo podél trati, po nově navržené zpevněné komunikaci opatřené 
asfaltovým betonem až k rušenému přejezdu P4091 (km 112,374); podél celé komunikace bude 
vybudováno veřejné osvětlení; železniční přejezd P4090 bude nahrazen podchodem pro pěší a 
cyklisty; zrušení obou železničních přejezdů (včetně vydání odpovídajících dokladů) bude 
zrealizováno až po dokončení investičního záměru Správy železnic, státní organizace, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:153/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje záměr obce, bezúplatný převod části nemovitosti 
– pozemkové parcely č. 1270/1 – ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře cca 253 m2, z důvodu 
veřejného zájmu, za podmínky předchozího zpracování geometrického plánu na dělení pozemku a 
provedení změny využití pozemku, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:154/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Smlouvu o zřízení služebnosti inženýrské sítě na 
ppč. 219/1, 220/6 a 1258, všechny obec a katastrální území Lichkov, okr. Ústí nad Orlicí, v rozsahu 
dle geometrického plánu č. 618-65/2024, ze dne 26. září 2024, dle přílohy a pověřuje starostu obce 
k podpisu smlouvy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:155/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Darovací smlouvu č. 26/2024, pod č.j.: 
OULi/1155/eč.1362/2024, kterou je xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale bytem Lichkov čp. 
xx, psč. 561 68, poskytnut finanční dar ve výši Kč 5.000,-- pro občana, který si v obci Lichkov zřídí 
trvalé bydliště, dle Zásad pro poskytování finančních darů ze strany Obce Lichkov a pověřuje 
starostu obce k podpisu darovací smlouvy – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 
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Č.j.:156/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Darovací smlouvu č. 27/2024, pod č.j.: 
OULi/1156/eč.1365/2024, kterou je xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale bytem Lichkov čp. 
xx, psč. 561 68, xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, poskytnut finanční dar ve 
výši Kč 5.000,-- pro občana, který si v obci Lichkov zřídí trvalé bydliště, dle Zásad pro poskytování 
finančních darů ze strany Obce Lichkov a pověřuje starostu obce k podpisu darovací smlouvy – dle 
přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:157/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Darovací smlouvu č. 28/2024, pod č.j.: 
OULi/1157/eč.1368/2024, kterou je xxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxxx, trvale bytem Lichkov čp. 
xxx, psč. 561 68, poskytnut finanční dar ve výši Kč 5.000,-- pro občana, který si v obci Lichkov zřídí 
trvalé bydliště, dle Zásad pro poskytování finančních darů ze strany Obce Lichkov a pověřuje 
starostu obce k podpisu darovací smlouvy – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:158/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje uzavření Smlouvy o dílo s obchodní společností 
AGROSERVIS Mladkov s.r.o., IČ: 07484593, se sídlem na adrese Jablonné nad Orlicí, ul. Nad 
Školou čp. 396, psč. 561 64, na dodávku dvou kusů velkoobjemových kontejnerů typu AVIA – dle 
podané cenové nabídky, v nabídkové ceně Kč 217.800,-- s DPH a pověřuje starostu obce k podpisu 
smlouvy o dílo (kupní smlouvy), 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje pořízení projektové dokumentace na stavební úpravy – 
nástavba budovy čp. 185 v Lichkově, varianta č. 1 (nižší, bez zásahu do hlavní střechy budovy) – 
dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N N - N N N N Z N 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 0 – 7 – 1, usnesení nebylo schváleno. 

Č.j.:159/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje pořízení projektové dokumentace na stavební 
úpravy – nástavba budovy čp. 185 v Lichkově, varianta č. 2 (vyšší, se zásahem do hlavní střechy 
budovy) – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:160/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje plán inventur za rok 2024 – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 
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výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:161/24: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o 
obcích, stanoví odměnu za výkon funkce místostarosty obce, jako neuvolněného člena zastupitelstva 
obce, ve výši Kč 16.495,-- za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:162/24: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o 
obcích, stanoví odměnu za výkon funkce předsedy výboru, jako neuvolněného člena zastupitelstva 
obce, ve výši Kč 1.843,-- za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025 a v případě 
náhradníka ode dne prvního zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:163/24: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o 
obcích, stanoví odměnu za výkon funkce člena výboru, jako neuvolněného člena zastupitelstva 
obce, ve výši Kč 1.529,-- za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025 a v případě 
náhradníka ode dne prvního zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:164/24: Zastupitelstvo obce Lichkov, v souladu s § 72 odst. 2 a § 84 odst. 2 písm. n) zákona o 
obcích, stanoví odměnu za výkon funkce neuvolněného člena zastupitelstva obce ve výši Kč 922,-- 
za měsíc. Odměna bude poskytována ode dne 1. ledna 2025 a v případě náhradníka ode dne 
prvního zasedání zastupitelstva, jehož se zúčastnil, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:165/24: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „Plánovanou kalkulaci ceny vody pro 
kalendářní rok 2025 pro oblast Lichkov“, k výměru Ministerstva financí č. 01/VODA/2022, bez 
výhrad. 

Č.j.:166/24: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí „PROTOKOL č. 43/2024“, Krajského 
úřadu Pardubického kraje pod č.j.: SpKrÚ 101549/2023-6, ze dne 7. listopadu 2024 – dle přílohy, 
bez výhrad. 

Č.j.:167/24: Zastupitelstvo obce Lichkov bere na vědomí: „Rozpočtové opatření č. 12/2024 z 30. 
listopadu 2024“ – dle přílohy, bez výhrad. 

Č.j.:168/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Rozpočtové opatření č. 13/2024 z 9. prosince 
2024 – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 
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Č.j.:169/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje „Střednědobý výhled rozpočtu Obce Lichkov na 
období let 2026–2029“ – dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A A A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 8 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:170/24: Zastupitelstvo obce Lichkov schvaluje Rozpočet Obce Lichkov, IČ: 00279161, na rok 
2025 jako schodkový: příjmy ve výši Kč 13.399.500,--, výdaje ve výši Kč 13.891.197,--, schodek 
bude kryt z rezervy vytvořené v minulých letech a z fondu obnovy vodohospodářské infrastruktury 
– dle přílohy, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
A A - A A A A - A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 7 – 0 – 0, usnesení bylo schváleno. 

Č.j.:171/24: Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce k podání žádosti o dotaci u NADACE ČEZ 
v sekci ORANŽOVÉ HŘIŠTĚ a to ve výši 950 000,- na projekt VYBUDOVÁNÍ DĚTSKÉHO 
HŘIŠTĚ na p.p.č. 264/1 v katastrálním území Lichkov, a to na finančně poníženou variantu pana 
Martina Matoulka, 

1 2 3 4 5 6 7 8 9 
N A - A Z A A - A 

 Legenda: A – pro, N – proti, Z – zdržel se 

výsledek hlasování: 5 – 1 – 1, usnesení bylo schváleno. 

Předsedající uvedl, že další zasedání Zastupitelstva obce Lichkov by se mělo konat v pondělí dne 
10. února 2025 od 18:00 hodin – starosta si vyhrazuje právo změny termínu. 

Další předběžné termíny pro jednání zastupitelstva: pondělí 14. dubna 2025 a pondělí 9. června 
2025 od 18:00 hodin od 18:00 hodin, pondělí 8. září 2025 od 18:00 hodin, pondělí 10. listopadu 2025 
(návrh rozpočtu obce na rok 2026) a pondělí 15. prosince 2025 (schvalování rozpočtu na rok 2026). 

Předsedající zastupitelům popřál klidné vánoční svátky a do nového roku hodně zdraví, štěstí a 
spokojenosti. Zasedání zastupitelstva ukončeno v 20:38 hodin téhož dne. 

Přílohy zápisu: 

 Písemná příprava na zasedání zastupitelstva a podklady k jednotlivým usnesením. Veškeré přílohy 
jsou uloženy na OÚ Lichkov, dostupné na vyžádání. 

 Zápis byl vyhotoven ve dnech 13. – 17. prosince 2024. 

 

Poznámky pořídila: Ověřovatel zápisu: Ověřovatelka zápisu: 

Denisa Sejkorová 
 

 

Jaroslav Merta 
 

 

Mgr. Marie Foglová 
 

 
Místostarosta obce: Zapsal: Starosta obce: 

Stanislav Moravec Mgr. Roman Richtr Mgr. Roman Richtr 

 


